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هفته نامه

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان:

 رفع تنش آبی بستک، تکمیل سامانه آبرسانی 
چارک به بستک است

سی و هفتمین شهردارا نتخاب شـد؛

کلیـد شهـربنـدرعباس در دستـان نـوبانی

   صفحـه3صفحـه2

مدیر عامل مجموعه بزرگ فرش شیوا گفت: مجموعه شیوا با حمایت از هنرمندان بومی از 
جمله خالو قنبر که از پیشکسوتان موسیقی و هنر هرمزگان است، تلاش کرده تا حسن نیت 
خود را به فرهنگ استان نشان دهد.به گزارش هرمزگان من، ایوب مهدوی فرد در مراسم 
گرامی داشت چهلمین سالروز تاسیس این مجموعه اظهار کرد: این مجتمع از زمانی که یک 
فراز و نشیب های  تبدیل شده  برند  به یک  تا کنون که  بوده است  اقتصادی کوچک  بنگاه 
فراوانی را پشت سر گذاشته تا که امروز به این موفقیت دست یافته است.وی افزود: خوشبختانه 
مجموعه شیوا توانسته در زمینه اشتغالزایی گام های بزرگ و موثری بردارد و برای بیش از 
100 نفر اشتغالزایی کند که از این تعداد، 70 نفر به صورت مستقیم و 30 نفر به صورت غیر 

مستقیم از این مجموعه بهره مند شده اند.
استان  در  که  تجاری  فعالیت  بر  بزرگ فرش شیوا علاوه  کرد: مجتمع  تصریح  فرد  مهدوی 
هرمزگان دارد در راستای عمل به مسئولیت اجتماعی، سالهاست که در فعالیت های فرهنگی، 
خیر خواهانه و.. مشارکت دارد به طوریکه حامی خانواده بزرگ کمیته امداد استان، کودکان 
سرطانی، حمایت از دانش اموزان مستعد بی بضاعت، حمایت از تیم های محلات در سطح 
شهر بندرعباس و حمایت بیش از 10 سال از زندانیان غیرعمد و خانواده آنها را نیز در کارنامه 
درخشان خود دارد.وی ادامه داد: مجموعه شیوا با حمایت از هنرمندان بومی از جمله خالو قنبر 
که از پیشکسوتان موسیقی و هنر هرمزگان است، تلاش کرده تا حسن نیت خود را به فرهنگ 

استان نشان دهد و تنها از هنرمندان بومی در تبلیغات خود استفاده کند.
مدیرعامل مجموعه شیوا در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فعالیت مجتمع شیوا بیان 
کرد: مجتمع شیوا با 7 شعبه در بندرعباس و یک شعبه در شهرستان رودان در زمینه های 
مختلف فرش، مبلمان، دکوراسیون، پرده به صورت کلی و جزئی با بهترین برند های دارای 

ضمانت فعالیت دارد. 
وی اضافه کرد مجموعه شیوا همواره سعی کرده است بهترین برندهای داخلی را برای عرضه 
در  در کشور  و...  مبل  تولیدات فرش،  برتر  برند  از 10  و  بگیرد  به خدمت  به مشتریان خود 
مجموعه خود استفاده کند، در نظر داریم در آینده نزدیک کسب و کار خود را توسعه و برند خود 

را راه اندازی کنیم و صادرات محصولات خود از جمله فرش، را در برنامه جا دهیم.
مهدوی در پایان به فروش اقساطی محصولات خود با پشتوانه ۲ بانک در اقساط ۲0 تا ۲۲ 

ماهه با قیمت مصوب کارخانه اشاره کرد.

• هرمزگان من - سودابه امامی  
افراد در  بیماری خبر نمی دهد،  استان هرمزگان گفت:  بیمه سلامت  مدیرکل 
دفاتر  به  خانواده  و  بیمه  خود  پوشش   توانند جهت  بیمه می  نداشتن  صورت 
پیشخوان نیز مراجعه کنند. علی علیزاده در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار 
با توجه به شرایط دستور  بیمه اظهار کرد:  هرمزگان من در خصوص عملکرد 
و 70 درصد  بستری شده  بیماران  در  دولتی  تعرفه  العمل سازمانی، ۹0 درصد 

بیماران سراپایی را بیمه پرداخت می کند.
وی افزود: چناچه بیمه شده به بخش خصوصی برود در آنجا تعهد ما هیچ تفاوتی 
با بخش دولتی ندارد و همان هزینه لحاظ می شود اما با توجه به تعرفه الان 

تفاوت های بیمه شده زیاد می شود.
مدیرکل بیمه سلامت استان هرمزگان تصریح کرد: کلیه موسسات طرف قراداد، 
داروخانه ها و آزمایشگاه تقریبا 100 درصد و در بین پزشکان عمومی، متخصص 
و فوق تخصص متفاوت است که تقریبا 70 تا ۸0 درصد طرف قرارداد با بیمه 

هستند.
نفرات تحت  تعداد  و  دارد  قرارداد  بیمه سلامت  با  اضافه کرد: 3۶7 مرکز  وی 
پوشش این بیمه به 1,0۲7,۶۵۶ نفر می رسد.علیزاده در خصوص نسخه نویسی 
الکترونیکی عنوان کرد: از سال 13۹۹ نسخه نویسی الکترونیکی آغاز شده است 
که آموزش های آن از اردیبهشت شروع و در خرداد قطعی شد و از خردادماه در 

آزمایشگاه ها و داروخانه های استان نسخه پیچی الکترونیکی آغاز شد.
به گفته وی طبق آخرین آمار در کل کشور حدود ۵۲/۶ درصد نسخ به صورت 
بیشترین  کرد:  بیان  هرمزگان  استان  سلامت  بیمه  است.مدیرکل  الکترونیکی 
شدت شروع نسخه نویسی الکترونیک از خردادماه بوده که بیشتر پزشکان در 
طرح نسخه نویسی الکترونیک شرکت کردند و خوشبختانه این وضعیت در کل 

کشور رضایت بخش است.
وی ادامه داد: نسخه نویسی تمام الکترونیک در استان هرمزگان ۶3/7 درصد 
است که با این درصد در کشور دومین استان در نسخه الکترونیک هستیم که 
خوشبختانه  این روند رو به افزایش است و با همکاری پزشکان بهتر خواهد شد.
علیزاده با بیان اینکه نسخه نویسی الکترونیک دارای محاسن فراوانی است ادامه 
داد: یکی از محاسن های آن برای پزشکان است که پرونده و سابقه بیمار را به 
صورت الکترونیک مشاهده می کنند و دارو و خدمات تجویز شده از قبل نمایان 
می شود.وی عنوان کرد: حتی در صورت تجویز دارو توسط پزشک، اگر بیمار از 
گرفتن آن امتناع کرده باشد با نسخ الکترونیک برای پزشک مشخص می شود.

مدیرکل بیمه سلامت استان هرمزگان اظهار کرد: زمانی که پزشک نسخه می 
به داروخانه و  این کد  با  تواند  بیمار می  نویسد یک کد ۵ رقمی می دهد که 
آزمایشگاه مراجعه کند و خدمات آن را دریافت کند. همچنین سرعت نوشتن در 

آن بالاست و زمان کمتری صرف نسخه نویسی می شود.
وی ادامه داد: درصورتی که داروخانه از  داروهای تجویزشده تعدادی را نداشت 

می توان به راحتی و بدون ارجاع به پزشک و نسخه نویسی مجدد، از طریق کد 
پنج رقمی و با استفاده از بیمه، دارو را از داروخانه دیگر تهیه کرد.

علیزاده اشاره کرد: در برخی موارد که احتمال دارد پزشک نسخه را کم یا زیاد 
از  بیمار را قبل  بیمار دسترسی نداشته باشد می تواند نسخه  به  باشد و  نوشته 
مراجعه او به داروخانه ویرایش کند. همچنین بیمار می تواند با کد ملی خود وارد 
سایت شود و داروهای خود را چک کند.وی اضافه کرد: دفترچه ای جهت ارائه 

به افراد چاپ نمی شود و درحال حاضر بیمه افراد، با کد ملی قابل قبول است.
مدیرکل بیمه سلامت استان هرمزگان ابراز کرد: تمام تلاشمان پیاده کردن 100 
درصدی طرح نسخه نویسی الکترونیکی است که افراد، پزشک و همچنین مرکز 
بیمه بتواند از مزایای آن استفاده کند.وی در ادامه گفت: سازمان، هزینه بسیاری 

را برای چاپ کاغذی پرداخت می کرد که اکنون این هزینه کم شده است.
علیزاده خاطرنشان کرد: دولت طی طرح تشویقی تفاوت هزینه ای را بین نسخه 
نویسی الکترونیک و کاغذی قائل شد که پزشکان به نسخه نویسی الکترونیکی 
نمی  انجام  الکترونیکی  نویسی  نسخه  پزشکان  برخی  متاسفانه  شوند،  ترغیب 
دهند اما هزینه آن را دریافت می کنند. همچنین اگر پزشکان بالای ۶0 درصد 
نسخه الکترونیک بنویسند ما هزینه الکترونیک را به آنها پرداخت می کنیم.به 

گفته وی پرداختی های بیمه خصوصا در بخش خصوصی به روز است.
بستری  بخش  در  قبلا  داد:  ادامه  هرمزگان  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
بیمارستان ها سند کاغذی برای ما ارسال می شد اما با الکترونیک شدن از هزینه 
بیمارستان ها کاسته و کارها سریعتر انجام می شود.وی به مشکلاتی که وجود 
دارد اشاره کرد و گفت: مراجعه کنندگان بسیاری تحت پوشش هیچ نوع بیمه ای 
نیستند و پس از بستری و مرخص شدن از بیمارستان، از ما درخواست بیمه برای 
کاهش هزینه در مدت بستری دارند. طبق قانون، بیمه شونده دقیقا از زمانی که 
بیمه می شود عضو بیمه است و قبل از آن بیمه تعهدی در قبال او ندارد.علیزاده 
تصریح کرد: بنابراین خواهش ما از افراد این است که خصوصا در این اوضاع 
تا در  بیمه سلامت همگانی عضو شوند  رایگان حداقل در  بیماری، به صورت 

صورت بیمار شدن از هزینه های آنها کاسته شود.

نایب رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان 
از کمک ۸ میلیارد تومانی اتاق بازرگانی استان در قالب تجهیزات 

بیمارستانی به ستاد مرکزی کرونا طی روزهای اخیر خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی هرمزگان، حسن روحانی 
فعالان  های  کمک  تداوم  ادامه  در  داشت:  اظهار  رابطه  این  در 
اقتصادی استان به مراکز درمانی و ستاد پیشگیری از کرونا استان  
این بار با تصویب و تایید هیئت رییسه و هیئت نمایندگان اتاق 
بازرگاني هرمزگان و بپیگیري هاي بي دریغ رییس اتاق بازرگانی 
هرمزگان و همچنین تاکید   استاندار هرمزگان و توجه و همراهي 
هیات رییسه اتاق ایران تجهیزات بیمارستانی به ارزش ۸ میلیارد 
مراکز  به  انتقال  حال  در  کرونایی  بیماران  درمان  برای  تومان 

درمانی استان است.
نائب رییس اتاق بازرگانی هرمزگان افزود: حرکت اتاق بازرگانی 
کمبود  با  ها  بیماارستان  که  حساس  برهه  این  در  هرمزگان 
ها  کمک  این  و  است  بوده  جهادگونه  هستند  مواجه  تجهیزات 

همچنان ادامه خواهد داشت.

به  تحویل  حال  در  امروز  از  که  ها  این کمک  داشت:  بیان  وی 
اکسیژن  استان است شامل 1۹4 کپسول  پزشکی  دانشگاه علوم 
۵0 لیتری و ۲0 لیتری، 144 عدد رگلاتور پزشکی و ۲1 دستگاه 
یخچال  و دیگر اقلام مورد نیاز است که طي لیست درخواستي 

دانشگاه علوم پزشکي هرمزگان تهیه شده است .
روحانی یادآور شد: از ابتدای شیوع ویروس  کرونا تا پایان سال 
فعالان  جامعه  همراه  به  هرمزگان  بازرگانی  اتاق  نیز  گذشته 
اقتصادی اقلام ضروری شامل ونتیلاتور، کپسول اکسیژن ،اقلام 
سنج،  تب  مخصوص،  گان  ماسک،  پارچه  تهیه  مانند  بهداشتی 
و  ،تلویزیون  کولر  مانند  بیمارستانی  نیاز  مورد  اقلام  و   دستکش 
 ۲۲ بر  بالغ  اعتباری  با  را  واکسن  نگهداری  مخصوص  یخچال 
میلیارد تومان تهیه و در اختیار مراکز درمانی استان قرار داده است.

روحانی همچنین در پایان ا ز پیگیری های بی وقفه رییس اتاق 
هرمزگان،  استاندار  همتی  دکتر  همچنین  و  هرمزگان  بازرگانی 
اعضای هیات نمایندگان اتاق هرمزگان، جامعه فعالان اقتصادی 
و خیرین و اعضای هیات رییسه اتاق ایران قدردانی کرد و افزود: 

حمایت و پیگیری و تلاش ها برای تسریع در چنین اموری که به 
جان مردم وابسته است ستودنی است و امید می رود مردم نیز در 
کنار کادر درمان توصیه های بهداشتی را جدی گرفته تا از فشاری 
که  این روزها بیش از پیش متوجه کادر درمان است، کاسته شود.

مدیر عامل مجموعه بزرگ فرش شیوا عنوان کرد؛ 

حمایت مجموعه شیوا از هنرمندان بومی هرمزگان
فروش اقساطی محصولات شیوا با پشتوانه دو بانک

 مدیرکل بیمه سلامت  خبرداد؛ 

روند رو به رشد نسخه نویسی الکترونیکی در هرمزگان

نایب رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خبرداد:

تداوم کمک های اتاق بازرگانی هرمزگان  به ستاد پیشگیری از کرونا  

 خرید و تامین تجهیزات بیمارستانی به ارزش 8 میلیارد تومان توسط اتاق بازرگانی هرمزگان

 یادداشت مدیر مسئول

کو گوش شنوا

خبرنگار واژه ای توام با متانت اما از درون پر از استرس، دغدغه، 
میان  این  در  همه،  برای  نویسد  می  گذشتن.  خود  از  فداکاری، 
گیرد. می  قرار  مسوولان  و  مدیران  از  بسیاری  مهری  بی  مورد 

درد را تحمل می کند اما دم نمی زند.آشنا با دردهای مردم. او 
از جنس  مردم است. 

بشاگرد  مشکلات  با  خبرنگاران  اکثر  قطعا  باشی  هرمزگانی  اگر 
جاسک و ... دست و پنجه نرم می کنند دل می سوزانند و می 

نویسند..
خبرنگاران هرمزگانی مظلوم واقع شده اند از حق خود نیز بارها و 
بارها گذشته اند مورد بی احترامی قرار گرفته اند.از دغدغه بیماری 

کرونا تا واکسن..
بارها شاهد بوده ایم که قلم همین خبرنگاران توانسته از بسیاری 

پیشامدهایی که به ضرر استان و شهر بوده جلوگیری کند.
مطالبات صنفی و حقوقی خبرنگاران که حق آنان است باید ادا 
شود.که این نیز باید در عمل ثابت شود نه اینکه در حد شعار و 
مصاحبه و تبریک روز خبرنگار و هدایای نقدی و غیرنقدی بماند.

خبرنگاران  به  توهین  و  واکسن  سهمیه  به  توان  می  مثال  برای 
هرمزگانی در گمرک شهیدرجایی در آستانه هفته خبرنگار اشاره 
کرد. روز خبرنگار فرصتی برای بیان دغدغه هاست.فرصتی برای 
شنیدن دردهای این قشر مظلوم.اما کو گوش شنوا. کاش کسی 
مسئولی پیدا می شد تا به مشکلات خبرنگارانی که برای توسعه 
رفع  را  آنها  و  داد  کنند، گوش می  هرمزگان سرافراز تلاش می 
می کرد. کاش صدای ما را مسئولان می شنیدند و به جای وعده 
جامعه  در  را  به خبرنگاران  احترام  فرهنگ  فراموش شدنی  های 

نهادینه می کردند. 

 سمانه کمالی باغستانی

یک فعال سیاسی در گفت وگو با هرمزگان من مطرح کرد:

صفحه2
دولت جدیـد و مشکلات پیش رو

استانداران بومی هرمزگان موفق نبوده اند

معاون سازمان صمت هرمزگان: 

صفحه 2

شبانه  با تلاش  خبرنگاران  کرد:  اظهار  هرمزگان  تجارت  و  معدن  سازمان صنعت،  امور صنایع  معاون 
روزی روایت گر اتفاقات تلخ و شیرین جامعه هستند و با توجه به شرایط فعلی، رسالت آگاهی بخشی و 

روشنگری را در سطح جامعه بر عهده دارند.
ایوب رحیمی با تبریک روز خبرنگار افزود: در طول سال یک روز را بنام آنها نام گذاری می کنند که 

به نوعی فرصتی برای تقدیر از زحمات آنها که در راستای تهیه خبر تلاش می کنند فراهم می شود.
معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان ادامه داد: با وجود شرایط آب و هوا و گرمای 
طاقت فرسای استان هرمزگان و شیوع بیماری کرونا و ناحقی هایی در حق آنها روا می شود، آنها از 
هدفی و مسئولیتی که در قبال جامعه دارند غافل نمی شوند و با وجدان بیدار در همه حال اهدافشان 

را دنبال می کنند.

۷۹۵ واحد تولیدی با اشتغالزایی 
بیش از 26 هزار نفر در هرمزگان 

فعال است

فرا رسیدن تاسوعا و عاشورای حسینی را تسلیت می گوییم
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هفته نامه

نگاهی کوتاه به دوران شهرداران 
بندرعباس از دیروز تا به امروز؛

از حـاج مسلم بوشهری تا 
عباس امینی زاده 

خورشیدی   1۲۹0 سال  از  قبل  تا  بندرعباس   - من  هرمزگان 
امور  امور شهری همانند سایر  و  نداشته  امروزی  به مفهوم  شهرداری 
توسط حاکمان انجام می شد. تا اینکه در سال 1۲۹0 در زمان حاکمیت 
بندرعباس  در  را  شهرداری  اولین  الحکومه(  )نایب  نظام”  “شجاع 
منصوب  تومان  ماهی ۵0  با حقوقی  بوشهری”  مسلم  و“حاج  تاسیس 
شد و مشغول به کار شد و مهمترین وظیفه شهرداری نظافت و تامین 
روشنائی بود و برای اداره شهر بودجه ای تنظیم و بر اساس آن تعرفه ای 

تصویب شد. 
شش سال بعد یعنی در سال 1۲۹۶ صورت هزینه شهرداری پنج هزار 
و 470 تومان بوده و درآمد همان سال شود. در همان سال 14 هزار و 
44۶ تومان از محل وصول مالیات و ورودی کالا از دریا به عنوان درآمد 
شهرداری ذکر شده است. یکی از حکام دهه 13۲0 که بعد از شجاع 
نظام حاکم بندرعباس بوده و نام و یادگاری از وی در اذهان مردم باقی 
مانده است “اسماعیل بهادر” است. او چند سالی فرماندار امور شهرداری 
زیرنظر داشته و مستقیما در آن دخالت داشته است شاید بتوان گفت 
او اولین شهرداری بوده که خیابان به نام “بهادر”، میدان و باغ گلها و 

درخت کاری را در بندرعباس انجام داده است.
از جمله خدمات  بلوکی  و  بهادر  خیابان  بلوکی  و  برق  اتوتاج،  میدان   
اسماعیل بهادر در بندرعباس بوده است.در فاصله 1۲۹0 تا 13۲0 شهر 
بندرعباس تدریجا توسعه پیدا کرد و جز ضلع جنوبی آن که دریا بود 
در سمت شمال، شرق و غرب گسترش پیدا کرد. جمعیت بندرعباس 
در سال 133۵، 17 هزار و 710 نفر، سال 134۵، 34 هزار و ۶۲7 نفر، 
سال 13۵۵، ۸۸ هزار و ۹۸1 نفر، سال 13۶۵، ۲01 هزار و ۶4۲ نفر، 
و  نفر  هزار   ۲71  ،137۵ سال  نفرف   743 و  هزار   ۲۵7  ،1370 سال 
در حال حاضر جمعیت بندرعباس 4۸۵ هزار نفر است. از سال 1340 
این تعداد  از  تاکنون بندرعباس 3۶ شهردار به چشم خود دیده است، 
11 نفر سرپرست، ۲3 نفر شهردار و دو نفر کفیل شهرداری بوده اند. از 
3۶ شهردار بندرعباس تاکنون ۲1 نفر عمر یکساله، هفت نفر دو ساله، 
چهار نفر سه ساله، یک نفر چهار ساله، دو نفر عمر پنج ساله و یک نفر 

عمر ۸ ساله داشته اند.
عباس امینی زاده با هشت سال، منصور آرامی و محمدامین فرج زاده با 
پنج سال حضور در شهرداری رکورددار هستند و تهمتن ملکی با چهار 

سال در جایگاه بعدی قرار دارد.

***
عزاداری اباعبدالله 

الحسین)ع( در هرمزگان
هرمزگان من - خیمه حسینی در همه نقاط هرمزگان برپا و پرچم یا 
مجلس  در  هم  دیشب  حسینی  عاشقان  و  است  برافراشته  نیز  حسین 

عزای حسینی شرکت کردند.
عاشقان و دلدادگان حسین این روزها پرشور و با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در مجالس امام حسین )ع(به سوگ نشسته اند.این مراسم در 
همه نقاط استان حداکثر در دو ساعت برگزار می شود.حجت الاسلام 
هیئت های  گفت:  هرمزگان  اسلامی  تبلیغات  کل  راد،مدیر  انصاری 
بهداشتی  شیوه نامه های  رعایت  با  خوانی  تعزیه  انجمن های  و  مذهبی 

می توانند مراسم عزاداری ماه محرم را برگزار کنند.
حجت الاسلام انصاری راد افزود: برگزاری مراسم در فضای بسته اعم 
دارد،  مجوز  در صورتی  فقط  مسقف  هیئت های  و  حسینیه  مسجد،  از 
که ارتفاع تا سقف بیش از ۶ متر و شمار عزاداران یک چهارم ظرفیت 

آن مکان باشد.
سالار  عزاداری  مراسم  در  ماسک  از  استفاده  ضرورت  به  اشاره  با  او 
شهیدان گفت: برگزاری مراسم عزاداری در مکان های سر باز و بدون 
سقف نیز با رعایت فاصله و با یک سوم ظرفیت است.محمد کریمی،  
رئیس اداره اوقاف و امور خیریه بندرعباس گفت: در اجرای نیت موقوفه 
مرحوم امیری،1۲ هزار عدد ماسک بهداشتی تهیه ، و به مرکز بهداشت 
دهستان سیاهو اهداء شد و نیت این واقف خیراندیش در حوزه سلامت، 
دارو و درمان بود.وی از خیران و واقفان نیک اندیش استان خواست نیت 
وقف های جدید خود را به سمت نیازهای روز جامعه، که در حال حاضر 

حوزه سلامت است، سوق دهند.

***
برگزاری سوگواره بصیرت 

عاشورایی در هرمزگان
از  بیش  در  عاشورایی 1400  بصیرت  سوگواره  - طرح  من  هرمزگان 
مصطفی  اجراست.حجت الاسلام  حال  در  هرمزگان  متبرکه  بقعه   30
آزادی،معاون فرهنگی اوقاف هرمزگان از اجرای طرح سوگواره بصیرت 
عاشورایی 1400 در بیش از 30 بقعه متبرکه استان به مدت دو هفته 
عاشورایی  بصیرت  سوگواره  افزود:طرح  آزادی  داد.حجت الاسلام  خبر 
آمده  در   اجرا  به  محرم  ایام  شروع  با  استان  متبرکه  بقاع  در   1400
است و با توجه به وضعیت قرمز کرونایی هرمزگان این طرح در بیش 
بهداشتی  های  نامه  شیوه  رعایت  با  استان  متبرکه سطح  بقعه   30 از 

اجرا می شود
وی گفت: شعار طرح سوگواره بصیرت عاشورایی در سال جاری »ایران 
و خودکفایی«  و تلاش  با جهاد  توأم  )ع(  بیت  اهل  در سایه سار  بهتر 
شعار  این  کردن  عملی  برای  را  خود  توان  تمام  داریم  سعی  و  است 

به کار ببندیم.
بقاع  در  روباز  فضا های  آماده سازی  و  کردن  سیاه پوش  افزود:  آزادی 
متبرکه و فضای پیرامونی این بقاع، آماده سازی جایگاه در صحن بقاع 
متبرکه برای برگزاری مجالس و حضور هیئات مذهبی، تعویض پرچم 
و  شب  مراسم  برگزاری  )ع(،  سیدالشهدا  عزای  بیرق  با  متبرکه  بقاع 
برپایی  و عاشورا،  تاسوعا  نماز  اقامه  و همچنین  و عاشورا  تاسوعا  روز 
خیمه های معرفت، برگزاری مراسم چهارپایه خوانی با همکاری کانون 
مداحان استان در بقاع متبرکه، راه اندازی کاروان های عزای خودرویی، 
ترویج و مشارکت در برپایی روضه های خانگی با پویش »هر خانه یک 
حسینه«، برگزاری ویژه برنامه های »شیرخوارگان حسینی« و »احلی من 
العسل« با حضور محبین اهل بیت )ع( از اهم برنامه های فرهنگی است 

که در این طرح به مدت 13 روز  اجرا می شود.
معاون فرهنگی اوقاف هرمزگان همچنین افزود: توزیع غذای متبرک در 
بیمارستان های مرکز درمان کرونا، حمایت از مبلغان، ذاکران و مداحان 
بومی که به نوعی از شیوع ویروس کرونا آسیب دیدند و اجرای نیات 
مرتبط موقوفات از جمله برنامه های اجتماعی در طرح سوگواره بصیرت 
عاشورایی است.حجت الاسلام آزادی گفت: بیش از 3۵ مبلغ بومی و 
17 مبلغ اعزامی در برگزاری طرح سوگواره بصیرت عاشورایی به مدد 
و  آمد  خواهند  متبرکه  بقاع  خادمین  و  هیئت امنا  اصحاب،  همراهی  و 
عبدالله  آقا  سوگواری  ایام  شأن  درخور  را  طرح  این  بتوانیم  ان شاءالله 

الحسین )ع( اجرا کنیم.

خبر
استاندار مطرح کرد:

ضرورت  توسعه آموزش و مهارت 
آموزی ، با هدف اشتغالزایی 

در صنایع هرمزگان

بهره  مهارت،  افزایش  گفت:  هرمزگان  استاندار   - من  هرمزگان 
وری و کیفت خدمات را افزایش می دهد. فریدون همتی در نشست 
شورای مهارت استان هرمزگان که با حضور معاون وزیر تعاون، 
ای  حرفه  و  فنی  آموزش  سازمان  رئیس  و  اجتماعی  رفاه  و  کار 
کشور برگزار شد، با اشاره به تحول جدید در سطح ملی با تدوین و 
بازنگری استانداردهای آموزشی مشاغل، عنوان کرد: این امر مهم 
می تواند به عنوان یک عملیات نرم افزاری مطلوب در استان ها از 

جمله هرمزگان کارآیی داشته باشد.
در هرمزگان سرمایه گذاری های  اینکه  به  توجه  با  افزود:   وی 
نیروی  تقاضای  تامین  از طرفی هم  بزرگ ملی صورت گرفته و 
کار این پروژه ها و سرمایه گذاری ها به دلیل فقدان نیروهای ماهر 
این مجموعه ها  از  انجام نشده است، برخی  در استان به  درستی 
نتونستند نیروهای محلی را به کار بگیرند و پیوند لازم بین جامعه 

محلی متناسب با سرمایه گذاری ها صورت نگرفته است. 
 استاندار هرمزگان افزود: عدم تناسب مهارت های جامعه محلی 
با مشاغل مورد نیاز پروژه های سرمایه گذاری، از یک سو سبب 
از  و  ها شده  پروژه  آن  پیرامون  محلی  جوامع  و  مردم  نارضایتی 
سوی دیگر هزینه جذب نیرو برای بنگاه ها را افزایش داده است 
که با انعقاد تفاهم نامه بین استانداری هرمزگان و سازمان آموزش 
فنی حرفه ای کشور و پشتیبانی استان از برنامه های پیش بینی 
شده، به ویژه در حوزه سواحل مکران در شرق هرمزگان و همچنین 

غرب استان در آستانه یک تحول بزرگ قرار داریم. 
و  حمل  و  معدن  و  صنعت  گردشگری،  محور،  دریا  اقتصاد  وی 
نقل را از جمله بخش ها و ظرفیت های قابل توسعه و مهم در 
هرمزگان عنوان کرد و گفت:  هر چقدر نیروهای دارای مهارت 
بیشتری در بازار کار وجود داشته باشد، بهره وری و کیفیت خدمات 
بالاتر می رود و هزینه ها نیز به همان نسبت کاهش پیدا می کند 
که اثرات آن به سرعت در جامعه نمایان می شود و رضایت مندی 
عمومی را به دنبال خواهد داشت.همتی اضافه کرد: با برنامه های 
بخش  استان،  در  آموزی  مهارت  و  آموزش  توسعه  روی  پیش 
از  بسیاری  در  راحتی  به  توانند  می  بیکار   نیروهای  از  عظیمی 
صنایع به کار گرفته می شوند و یا به عنوان کارآفرین می توانند 
یک  با  رویکرد  این  که  کنند  فراهم  را  دیگر  افراد  اشتغال  زمینه 

سیاست گذاری درست و هدفمند عملیاتی خواهد شد. 
هرمزگان نیازمند مرکز تخصصی آموزشی فنی 

و حرفه ای  نفت و گاز
و  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  معاون  هاشمی  اوسط  علی   
رییس سازمان فنی و حرفه ای کشور نیزدراین نشست  افزود:  دریا 
یک ظرفیت بسیار غنی برای هرمزگان است  که می توان در مرکز 
این همان ظرفیتی  راه اندازی کرد و  تخصصی حمل و نقل دریا 
است که از ان غفلت شده و اکنون متوجه نقشش شده ایم و باید 

از این ظرفیت استفاده کرد.
ایجاد  پیشنهاد  زنان  جامعه  به  احترام  برای  کرد:  اضافه  وی 
به  که  داده ایم  را  ساحلی  زنان  تخصصی  مرکز  و  ملی  دپارتمان 
صورت ملی است اما مرکزیت آن در هرمزگان قرار خواهد داشت.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان افزود:  هرمزگان 
نیروی  آموزش  با  می توان  که  است  بسیاری  ظرفیت های  دارای 
وجود  ظرفیت  این  و  کرد  ایجاد  شغل  توجهی  قابل  میزان  ماهر 
دارد که نیروی ماهر مورد نیاز در مراکز تخصصی تربیت و روانه 
بین  دوجانبه  قرارداد  انعقاد  به  نیاز  بر  تاکید  با  کرد.وی  کار  بازار 
استانداری هرمزگان و سازمان آموزش فنی و حرفه ای و تعیین 
ابراز کرد: این استان نیازمند مرکز  اهداف توسعه مهارت افزایی، 
تخصصی آموزشی فنی و حرفه ای در زمینه نفت و گاز است که 
باید ایجاد شود تا سرمایه گذارانی که مایل به فعالیت در این حوزه 

هستند نسبت به تامین نیروی متخصص دغدغه نداشته باشند.

***
راه اندازی بیمارستان صحرایی 

در بندرعباس
هرمزگان من-به دنبال شیوع کرونا هندی، بیمارستان صحرایی۲4 

تختخوابی در بندرعباس راه اندازی شد.ب
بیمارستان شهید محمدی  یمارستان صحرایی ۲4 تختخوابی در 

بندرعباس راه اندازی شد.
در هرمزگان  امام  فرمان  اجرایی  دبیرکل ستاد  دانشمند،  منوچهر 
گفت:این بیمارستان با تجهیزات کامل به بیماران بستری کرونایی 

خدمات درمانی می دهد.
وی  با اشاره به توزیع واکسن کوو برکت در استان افزود تاکنون 
پزشکی  علوم  دانشگاه  تحویل  واکسن  دوز   هزار  از۵0  بیش 

هرمزگان شده است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان هم گفت: 
برای  نیز  دریایی سپاه  نیروی  بیمارستان صحرایی  آن،  بر  علاوه 

ارائه خدمات به بیماران مبتلا به کرونا آماده شده است.
بیمارستان  یک  هرمزگان  استاندار  دستور  به  افزود:  رئوفی  علی 
موقت دیگر هم در محل برگزاری نمایشگاه بندرعباس در حال 

آماده سازی است.
آمپول  تزریق  و  سرپایی  معاینه های  برای  مراکز  این  گفت:  وی 
استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  می شود.معاون  استفاده 
هرمزگان به ایام سوگواری حضرت اباعبدالحسین )ع( اشاره کرد 
و از مردم خواست به شیوه نامه های بهداشتی بویژه زدن ماسک، 
جدی  را  تجمع ها  در  حضور  از  پرهیز  و  اجتماعی  فاصله  رعایت 

بگیرند.
وضع هرمزگان این روز ها فوق بحرانی است و به علت شیوع بسیار 
گسترده کرونا، در برخی شهرستان ها از مکان هایی مانند نمازخانه 

و نمایشگاه برای بستری بیماران استفاده می شود.

خبر

سی و هفتمین شهردارا نتخاب شـد؛ 

مشکلات و چالش ها جزء جدایی ناپذیر هر شهر و استانی است، زیرا 
با یکدیگر متفاوت  مطالبه افرادی که در یک شهر زندگی می کنند 
نیست.  حل  قابل  درست  نظارت  و  مدیریت  بدون  مسائل  است.این 
مسئولان استانی برای حل چالش ها نیازمند برنامه ریزی و مدیریت 
درست برای رفع مشکلات هستند.استان هرمزگان نیز با چالش های 
زیادی دست و پنجه نرم می کند. عباس فضلی یک فعال سیاسی 
در خصوص  من،  هرمزگان  خبرنگار  با  اختصاصی  گوی  و  گفت  در 
اصلی  مشکل  کرد:  اظهار  هرمزگان  استان  های  چالش  و  مشکلات 
در حوزه سیاسی استان هرمزگان، سهم خواهی و این نگرش است 
که اصولگرایان باید در استان نفوذ بیشتر و حضور فعال تری داشته 
افزود:  است.وی  افتاده  اصولگرایان جا  بین  نگرش در  این  باشند،که 
اصولگرایان در سهم خواهی شان بسیار فعال هستند و می خواهند 
در  مدیریت  همچنین  و  ادارات   استانداری،  از  شان  استانی  سهم 
کرد:  تصریح  باشد.فضلی  استان  درونی  نیروهای  از  پایین  های  رده 
این  که  دارند  نیز  ای  میانه  اختلافات  اصولگرایان  دیگر  طرفی  از 
گروه  ناحیه  از  حالت  این  و  کرده  تر  شدید  را  ها  چالش  اختلافات 
هایی که در میان اصولگرایان شکل گرفته و از پشت صحنه ای که 
برایشان قابل تصور است، کارگردانی می شود. از این زاویه، این به 
هم ریختگی در حوزه سیاسی استان، تاثیرگذار و همواره این چالش 
وجود داشته و اکنون نیز وجود دارد.وی یکی از مسائل و اختلافی 
توسط  انتخاب شهردار جدید  را  دارد  اصولگرایان وجود  بین  که در 
به  نسبت  چالشی  مسئله  دیگر  کرد:  اضافه  و  دانست  شهر  شورای 
و هر کسی  آنها مطرح می شود  میان  استاندار است که در  تعیین 

می خواهد طیف خود را از بین اصولگرایان انتخاب کند.
- تلاش اصولگرایان برای انتخاب استاندار 

این فعال سیاسی عنوان کرد: تجربه نشان داده استانداران بومی با 
نگاه محدود خود، موفق نبوده اند. معتقدم استانداران بومی در دوره 
اند که سبب دگرگونی  نکرده  پیشین موفقیت چندانی کسب  های 
سعی  اصولگرایان  اینکه  بیان  با  باشند.وی  شده  استان  پیشرفت  و 
دارند استاندار را از میان خودشان انتخاب کنند افزود: تجربه نشان 
داده است که اثرگذاری استاندار بومی برای مطالبه گری در سطح 
کشوری نسبت به کسی که مدیریت بهتری را در کشور تجربه کرده 
باشد بسیار پایین تر است. و نمی تواند مطالبات استان را به سطحی 
که نیاز است برساند. این سهم خواهی از سوی نمایندگان و مدیران 
های  سال  در  اما  بود  کمتر  قدری  پیشین  های  سال  در  استانی 

اخیرافزایش یافته است.
فضلی ابراز کرد: لازم است بگویم که سهم اصلاح طلبان از سال ۷۶ 
اند و می  تاکنون بسیار کم بوده و در صحنه قدرت، ماندگار نبوده 
استان  سطح  در  طلبان  اصلاح  اینکه  به  نسبت  مسئولان  که  دانیم 
حضور فعال داشته باشند بنا به دلایلی تا حدودی فاصله می گیرند 
داشته  وجود  کمتری  اصلاح طلبان  که  است  شده  سبب  همین  که 

باشند و سطح توقع شان نیز در مناصب دولتی کمتر باشد.
- چالش ها و مشکلات دولت آینده

وی در خصوص چاره سازی دولت آینده برای این مشکلات تصریح 
کرد: استان هرمزگان منطقه گرمسیر و در عین حال مهاجرپذیر است 
از این رو، دولت آینده با چالش ها و مشکلات بیشتری روبروست و 
همچنین گسترش مهاجرت از روستا به شهر و حاشیه نشینی در این 
فعال سیاسی  بالاست.این  بسیار  دیگر  استان های  به  نسبت  استان 
به  بندرعباس  در  نشینی  حاشیه  که  باورم  این  بر  کرد:  خاطرنشان 
به شهرستان هاست، کسانی که شغل و حرفه ای  دلیل بی توجهی 

دارند یا دوست دارند در مراکز تولیدی و اقتصادی استان حضور فعال 
حاشیه  به  بیابند  ای  خانه  شهر  مرکز  در  نتوانند  اگر  باشند  داشته 
نشینی روی می آورند.وی مطرح کرد: هرمزگان استان استراتژیک  
کشور است و اگر فشار اقتصادی و سیاسی بر جامعه ایران حاکم باشد 
طبیعتا هرمزگان نیز از این وضعیت بی بهره نخواهد بود.فضلی با این 
تصور که حاکمیت یک دست شده است اظهار کرد: به نظر می رسد 
تمامی حاکمیت به دست اصولگرایان افتاده است، این مشکلات حل 
روبرو خواهیم  با مشکلات جدیدتری  ای  گونه  به  بلکه  نخواهد شد 
شد.وی ادامه داد: کمبود امکانات اقتصادی و دیگر مخاطراتی که در 
کشور وجود دارد از طریق بندرعباس به  عنوان استان ساحلی فعال 

در حوزه صادرات و واردات جبران می شود.
- بیشترین بار بر دوش استان هرمزگان است

این فعال اقتصادی اضافه کرد: در شرایطی که استان بوشهر محیطی 
کوچک است و استان خوزستان بعد از جنگ آسیب فراوانی دیده که 
هنوز هم زیرساخت های آن ترمیم نشده است که بتواند صادرات و 
واردات کشور را تحمل کند؛ بیشترین بار بر دوش استان هرمزگان 

است.
وی در خصوص مسئولیت صادرات و واردات استان خاطر نشان کرد: 
همیشه این تصور را در ذهن دارم که مسئولیت صادرات و واردات 
کشور توسط استان دلیل بر این نیست که تمام این امکانات نصیب 
استان شود زیرا استان های دیگر نیز از این صادرات و واردات بهره 
می برند مانند پایتخت کشور که جمعیت فراوانتر و مطالبات بیشتر 

دارد و از این صادرات و واردات بهره فراوان دارند.
مدیران  و  است  ملی  استان  اقتصادی  و  نفتی  مراکز  گفت:  فضلی 
هیچگونه اشرافی بر آن ندارند، بنابراین استانداران در استان همواره 
با این چالش جدی روبه رو هستند که باید سهم بیشتری از امکانات و 
تجهیزاتی که در قالب صادرات و واردات است، نصیب استان کنند. به 
گفته وی فقط بخشی از امکانات در اختیار استاندار و استان قرار می 
گیرد باقی آن سهم کشوری و ملی است.وی ادامه داد: نه استاندار، 

مراکز  بر  را  نظر خود  تواند  نمی  دیگری  فرد  نه هیچ  و  فرماندار  نه 
نفتی و اقتصادی موجود در استان اعمال کند و این امر صرفا متوجه 
استان هرمزگان نیست بلکه کل کشور با این وضعیت روبروست.این 
فعال سیاسی در رابطه با بهبود شرایط مردم بیان کرد: اگر وضعیت 
کشاورزی استان فعال شود، تأثیر فراوانی بر روی موقعیت کشاورزان 
دارد، باید امکانات فراوانی را در اختیار مردم رودان، میناب و حاجی 
آباد که در حوزه کشاورزی فعالیت دارند قرار داد و اداره های منابع 
طبیعی، و جهاد کشاورزی باید رابط آنها باشند، از طرفی کشاورزان 
تا  باشند  داشته  کشاورزی  حوزه  در  را  لازم  های  آگاهی  باید  هم 
کشاورزی مطلوبی ارائه دهند.وی افزود: شهرها و روستاهایی که از 

امکانات بسیار کمی برخوردار هستند و نمی توانند خود را به مرکز 
استان برسانند نیازمند این هستند که افراد دلسوزی بتوانند امکانات 
را از سطح استان به آنجا منتقل کند تا آنها نیز بتوانند در یک رفاه 

نسبی قرار گیرند و مانع از مهاجرت آنها به مرکز استان شود. 
فضلی همچنین ابراز کرد: محیط آموزشی و مراکز پژوهشی باید در 
این زمینه فعال باشند تا مردم برای تحصیل و پژوهش به مرکز استان 
مهاجرت نکنند و امکانات در همانجا برایشان فراهم شود.وی اشاره 
کرد: ازحدود ۱۳ جزیره استان ۴ یا ۵ جزیره آن مسکونی است، در 
این جزایر بخصوص جزیره قشم که امکانات هوایی و زمینی آن خوب 
نداشته  باشد که شهروندان، ضرورت  گونه ای  به  امکانات  باید  است 
باشد برای نیازهای اولیه  خود به بندرعباس بیاید. ترددهای دریایی 
باید به گونه ای باشد که این امکانات را به آنها برسانند تا ناچار نشوند 

برای کارهای جزئی به مرکز استان بیایند. 
فضلی در پایان خاطرنشان کرد: یکی از معنای توسعه این است که 
امکانات به صورت متعادل و عادلانه در سطح استان از حاجی آباد 
گرفته تا پارسیان و جاسک توزیع شود که این توزیع عادلانه امکانات 
ها  و چالش  از مشکلات  و حتی حوزه مدیریت کمک می کند که 

فاصله بگیریم.

نوبانی”  “مهدی  علنی  جلسه  در  شهر  شورا  اعضای   - من  هرمزگان 
شهردار  به عنوان  ممتنع  رأی  یک  و  موافق  رأی   ۱۰ با  را  ساله   ۴۳
با هدف  که  این  جلسه  درابتدای  نوبانی  کردند.  انتخاب  بندرعباس 
تعیین  شهرداربرگزارشد در ارایه برنامه هایش گفت: مبارزه با فساد و 
رانت خواری در رئوس برنامه هایم قرار دارد و با برنامه کامل در این 

کارزار وارد شده ام.
وی افزود: استفاده از خرد جمعی از اصول مهمی است که برای بنده 
در اولولیت قرار دارد و به طور حتم تعامل، همفکری و نظارت شورای 
ارباب  تکریم  اینکه  بیان  با  دارد.وی  بالایی  اهمیت  بندرعباس  شهر 
رجوع و احترام به شهروندان خط قرمز بنده بوده و در این موضوع با 
هیچکس تعارف ندارم، تصریح کرد: حقوق به موقع کارکنان شهرداری 
بندرعباس در اولویت قرار دارد و تمامی تلاش خود را به کار خواهم 

بست تا این عزیزان به حق و حقوق خودشان برسند.
نوبانی با اشاره به اینکه مبارزه با فساد و رانت خواری در رئوس برنامه 
هایم قرار دارد و با برنامه کامل در این کارزار وارد شده ام، خاطرنشان 
کرد: بندرعباس امروز شهری مهاجرت پذیر است که متناسب با رشد 
جمعیت نتوانسته زیرساخت هایش را به روز کند و همین امر سبب 

ایجاد مشکلات فراوانی شده است.
وی ادامه داد: اعتقاد زیادی به امر آموزش در حوزه های مدیریتی، 
تخصصی، اخلاقی و معنوری کارکنان دارم و به طور حتم از اساتید 

برجسته بهره می بریم.
وی اضافه کرد: از نیروهای موجود شهرداری بندرعباس به طور حتم 
بهره خواهیم برد و چیزی به معنای نیروی مازاد معنا ندارد و از تمامی 

خصوصیات و توانمندی آنان بهره خواهیم برد.
نوبانی بیان کرد: باید سیستم را از حالت سنتی به الکترونیکی منتقل 
امور شهروندی سبب شفافیت  در  تهسیل  بر  بتوانیم علاوه  تا  کنیم 

کاری و دوری از فساد شویم.
تا شهروندان  را کنیم  تمامی تلاش خود  باید  اینکه  به  اشاره  با  وی 

نفرات  تغییرات  به  اعتقادی  کرد:  عنوان  باشند،  تغییرات  این  شاهد 
ندارم بلکه باید سیستم را اصلاح بخشیم تا شاهد نباشیم با جابجایی 
افراد یک سیستم دچار تغییرات کلی شود.وی با بیان اینکه اصحاب 
بهره  ظرفیت  این  از  باید  و  هستند  مدیران  توانمند  بازوی  رسانه 
ببریم، خاطرنشان کرد: موظفیم به انتقادات و پیشنهادات رسانه ها و 
شهروندان گوش دهیم و اشکالات را رفع کنیم تا رضایت شهروندان را 
جلب کنیم.وی با بیان اینکه نور حال حاضر در بندرعباس برای عبور 
است نه مرور، خاطرنشان کرد: باید بندرعباش را شهری زنده کنیم، 
تاریکی  این بی نوری و  با  نه آنکه  برای تمام فصول و مردم  شهری 

خواستار تحول در آن باشیم.
نوبانی با اشاره به اینکه باید وروردی های شهر بندرعباس را ساماندهی 
کنیم، عنوان کرد: دریای بندرعباس با این پتانسیل تاکنون از چشم 
مسئولان مغفول مانده است و هیچ بهره ای نه در بحث گردشگری 
و نه در بحش درآمدزایی برای تحول در شهر بندرعباس برده نشده 
است.وی با بیان اینکه المانی که نشان دهنده بندرعباس و قابلیت و 
هویت آن باشد وجود ندارد، افزود: عدم بهره گیری از هنرمندان بومی 
در طراحی و اجرای المان های شهری سبب شده تا به جایگاه حقیقی 

خود در این زمینه نرسیم.
وی با اشاره به اینکه بندرعباس با دارا بودن ساحل وسیع در ورزش 
های ساحلی نتوانسته خود را رد کشور مطرح کند، خاطرنشان کرد: 
بتوانیم  تا  را قطب ورزش های ساحلی کشور کنیم  بندرعباس  باید 
موفقیت خود را در این ظرفیت خدادادی بندرعباس به فعل تبدیل 

کنیم.
نوبانی با بیان اینکه باید با مردم هماهنگ و شفاف باشیم و فاصله ها 
بالا  با درک  را کم کنیم، اظهار کرد: مردم بندرعباس فهیم، آگاه و 
هستند و باید زمینه مشارکتشان را فراهم کنیم تا بتوانیم با مشارکت 

شهروندان زمینه ساز توسعه شهر بندرعباس را فراهم سازیم.
وی با اشاره به اینکه بسیاری از بزرگان و نخبگان شهر بندرعباس از 

بافت فرسوده رشد کرده اند اما رسیدگی به این مناطق همچنان به 
شکل مطلوب انجام نمی شود، بیان کرد: ۴۳ درصد سکونتگاه های 
اقدام جهادی و  به یک  نیاز  و  داد  قرار  بافت فرسوده  بندرعباس در 
اصولی برای هویت بخشی به محلات و نوسازی بافت فرسوده امری 

مبرم و ضروری است.
فاطمه جراره رئیس شورای شهر بندرعباس نیزپس از انتخاب شهردار 
بندرعباس خاطرنشان کرد: پس از صدور حکم از سوی وزیر کشور 
مهدی نوبانی به مدت چهار سال به عنوان شهردار کار خود را آغاز 

می کند.
 ۱۳۵۷ سال  مهرماه  اول  متولد  نوبانی  مهدی  شود:  می  یادآور 
کارشناسی  و  بازرگانی  مدیریت  ارشد  کارشناسی  دارای  بندرعباس 
اعتماد تجارت میثاق  مهندسی معماری و سابقه فعالیت در شرکت 
وابسته به وزارت دفاع، معاونت خدماتی و رفاهی و پشتیبانی کارکنان 
های  طرح  مجری  و  مهندسی  معاونت  مدیر  سجاد)ع(،  امام  سپاه 
عمرانی هرمزگان، رئیس سازمان بسیج مهندسین هرمزگان، مدرس 
دانشگاه آزاد واحد بندرعباس، استاد دانشگاه امام حسین)ع(، رئیس 

هیات های ورزشی کشتی، تیراندازی و اسکواش را در کارنامه دارد.

یک فعال سیاسی در گفت وگو با هرمزگان من مطرح کرد:

استانداران بومی هرمزگان موفق نبوده اند
دولت جدید و مشکلات پیش رو

تجربه نشان داده است که اثرگذاری 
استاندار بومی برای مطالبه گری در 
سطح کشوری نسبت به کسی که 
مدیریت بهتری را در کشور تجربه 

کرده باشد بسیار پایین تر است

 یکی از معنای توسعه این است که 
امکانات به صورت متعادل و عادلانه 

در سطح استان از حاجی آباد گرفته تا 
پارسیان و جاسک توزیع شود

 هرمزگان من - سودابه امامی 

کلیـد شهـربنـدرعباس در دستـان نـوبانی

 شهردارمنتخب: برای مبارزه با فساد  آمده ام 
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اقتصادی

مالیاتی  بدهی  گفت:   هرمزگان  مالیاتی  امور  مدیرکل  من-  هرمزگان 
مالیات و جرایم غیرقابل  پرداخت اصل  تعاونی های مرزنشینان در صورت 

بخشش، بخشیده می شود.
شاکررضا مریدی اظهارداشت: تعاونی های مرزنشینان به مانند سایر اشخاص 
حقیقی و حقوقی فعال اقتصادی مکلف به اجرای تکالیف قانونی هستند و 
از سال 13۹۵ هجری شمسی مالیات به نرخ صفر به شرطی به آن ها داده 
می شود که اظهارنامه مالیاتی را تکمیل و به امور مالیاتی اظهار کنند.وی 
ادامه داد:  47 تعاونی مرزنشینان هرمزگان دارای سابقه پرونده مالیاتی بودند 
متعدد  نشست های  و  پیگیری ها  با  و  داشتند  معوق  بدهی  پرونده   11 که 

تعاونی های دچار مشکل در زمینه مالیات به سه تعاونی کاهش یافت.
وی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه کرد: کالاهای اساسی مشمول 
مالیات ارزش افزوده نمی شود و مسوولان تعاونی های مرزنشینان هم مدعی 
مالیاتی  امور  کرده اند.مدیرکل  وارد  برنج  قبیل  از  کالاها  این  که  هستند 
باشند  نداشته  خصوص  این  در  مشکلی  اینکه  برای  کرد:  بیان  هرمزگان 
به آن ها آموزش های لازم در خصوص نحوه تکمیل فرم اظهارنامه مالیاتی 
و لیست کالاها داده شد.مریدی افزود: مساله دیگر این تعاونی ها رفع تعهد 
ارزی است که متولی اصلی آن بانک مرکزی است و شرط معافیت صادراتی 

برگشت ارز حاصل از آن به چرخه اقتصادی است که گویا در سامانه ارزی 
بانک مرکزی امکان رفع تعهد به صورت ارزی و ریالی برای تعاونی های 
اقتصادی  فعالیت  خصوص  در  همچنین  است.وی  شده  فراهم  مرزنشینان 
دیگری با کارت بازرگانی شخص حقیقی یا حقوقی، تاکید کرد:  هیچ فعال 
برای  دیگری  شخص  به  خود  بازرگانی  کارت  سپردن  به  مجاز  اقتصادی 
استفاده نیست و اگر چنین کند مالک کارت بایستی به تعهد ایجاد شده عمل 
کند، بنابراین زمانی که فرد دیگری به اسم این شخص فعالیت اقتصادی 
انجام می دهد مالک این کارت بایستی مالیات آن فعالیت را پرداخت کند.
قانون اساسی  براساس اصل ۵1  امور مالیاتی هرمزگان،  به گفته مدیرکل 
اصل  این  و  باشد  شده  اجرا  قانون  که  داد  قانونی  معافیت  می توان  زمانی 
موارد  قانون،  موجب  به  مگر  نمی شود  وضع  مالیات  نوع  »هیچ  می گوید 
معافیت و بخشودگی و تخفیف مالیاتی به موجب قانون مشخص می شود«.
مریدی عنوان کرد: مساله دیگری که این تعاونی ها دارند مالیات بر ارزش 
اجرا گذارده شد  به مرحله  از مهر سال 13۸7  قانون  این  افزوده است که 
از زمان اجرای آزمایشی مرحله به  و فعالان اقتصادی مشمول این قانون 
مرحله مشمول شده اند و در هر مرحله به اشخاص حقیقی و حقوقی مشمول 
اطلاع رسانی انجام شده است.وی اضافه کرد: علاوه بر درج قانون مصوب 

در روزنامه رسمی کشور، سازمان امور مالیاتی به اشخاص مشمول دارای 
پرونده مالیاتی از طریق پیامک اطلاع رسانی کرده است و موضوع مهم در 
این مورد آگاهی مشمولان از نحوه تکمیل فرم های اظهارنامه مالیاتی است 
که برای رفع این مساله و نیاز به تعاونی های مرزنشینان آموزش لازم داده 

شد تا دچار مشکل نشوند.

هرمزگان من - مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان گفت: مصرف برق 
استان به صورت روزانه پایش می شود و به مشترکان پرمصرف و بیش از الگوی مجاز 

بویژه اداره ها و واحدهای صنعتی اخطار داده می شود.
هاجر عبدی افزود: در صورت نداشتن توجه این مشترکان به اخطارهای صادر شده، 
برق آن ها در ساعات اوج بار قطع می شود.وی بیان داشت: امسال حدود هشت هزار 
مشترک کشاورزی با شرکت توزیع برق هرمزگان تفاهم نامه همکاری امضا کرده اند، 
در این طرح کشاورزانی که از الکتروپمپ استفاده می کنند در ساعات اوج بار موظف 

به خاموش کردن پمپ های برقی خود هستند. 
مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان اظهارداشت: سایر بخش های کشاورزی مانند 
به میزان  را  بار مصرف خود  اوج  باید در ساعات  استان  آبزیان  استخرهای پرورش 

مشخص شده ای کاهش دهند. 
عبدی یادآورشد: مصرف برق کشاورزان در پایان دوره مورد پایش قرار گرفته و به 

میزان همکاری به آن ها پاداش تعلق می گیرد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان یادآورشد: با افزایش مصرف برق، بار شبکه 
هرمزگان اخیرا به ۲ هزار و ۵0۹ مگاوات افزایش یافت و از مرز هشدار فراتر رفت.

عبدی اضافه کرد: رشد مصرف برق در روزهای اخیر و همچنین تداوم استقرار هوای 
گرم در استان هرمزگان در روزهای آینده، پیش بینی می شود مصرف برق رکوردهای 

جدید ثبت کند.
وی ابرازداشت: عبور از این شرایط نیازمند همکاری همه مشترکان است و در صورت 
همکاری مشترکان و خاموش کردن لوازم برقی پرمصرف در ساعات اوج بار کمک 

زیادی به تداوم جریان برق می کند.
توزیع  با مصرف 70 درصدی در شبکه  این مسوول اظهارداشت: مشترکان خانگی 
برق، نقش تعیین کننده ای در جلوگیری از خاموشی و حفظ پایداری شبکه دارند.

وی خاطرنشان کرد: بیشترین مصرف برق خانگی در فصل تابستان مربوط به کولر و 
لوازم سرمایشی است و در صورتی که مشترکان در ساعات اوج بار کولرهای اضافه را 
خاموش و استفاده از لوازم پرمصرف برق را به ساعت غیرپیک موکول کنند، بار شبکه 

خانگی 30 درصد کاهش می یابد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان گفت: این میزان کاهش کمک می کند شبکه 

به حالت پایداری کامل برسد و مشکلی بابت تامین برق نداشته باشیم.
عبدی اضافه کرد: در حال حاضر تراز مصرف برق با تولید همخوانی ندارد و مصرف 

بیش از توان تولید است، هرچند با همکاری صنایع هرمزگان بخشی از کمبود تولید 
برق جبران شده اما در صورتی که مشترکان مدیریت مصرف را جدی نگیرند، ناچار 
خواهیم بود برای جلوگیری افزایش نامتعارف بار و فروپاشی شبکه برنامه خاموشی 

اعمال کنیم.

فروند  پهلودهی سومین  از  دریانوردی هرمزگان  و  بنادر  مدیر کل  هرمزگان من - 
کشتی نهادهای دامی حامل ۵۵ هزار تن سویا در بندر شهید رجایی خبر داد.علی رضا 
محمدی کرجی ران اظهار کرد: یک فروند کشتی  دیگر با ظرفیت ۶۶ هزار تن ذرت 

نیز طی هفته آینده در این بندر پهلو خواهد گرفت.
وی با بیان اینکه علاوه بر کشتی های حامل کالاهای اساسی، از ابتدای سال تا کنون 
3 فروند کشتی ویژه نهادهای دامی در بندر شهید رجایی پهلو دهی شده است گفت: 
کشتی اول حامل ۶۶ هزار تن جو، دومین کشتی نیز با ظرفیت ۶۶ هزار تن ذرت و 
با احتساب این کشتی حامل ۵۵ هزار تن سویا دیگر است مجموع کشتی های نهاده 

های دامی به 3 فروند رسید.
لنگرگاه  در  ذرت  تن  هزار   ۶۶ حامل  نیز  چهارم  کشتی  کرد:  اضافه  ران  کرجی 
الزامات بهداشتی طی  با سپری شدن فرآیند اسنادی و  بندرعباس مستقر است که 

هفته آینده دراین بندر پهلو خواهد گرفت.
مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی با بیان اینکه ۶ پست اسکله با عمق 
14 متر ویژه کشتی های حامل کالاهای اساسی در نظر گرفته شده است تاکید کرد: 
کشتی های حامل کالاهای اساسی و نهادهای دامی و کشاورزی در اولویت تخلیه و 
تخصیص تجهیزات بندری قرار دارند.محمدی کرجی ران خاطر نشان کرد: از مجموع 
انبارهای مسقف موجود در این بندر ۹0 درصد به کالاهای یاد شده تخصیص داده 
انبارش نهاده های دامی و 11 باب دیگر برای نگهداری  شده که 4 باب آن ویژه 

کالاهای خوراکی در نظر گرفته شده است.
به گفته مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان تخلیه کالاهای اساسی با دو رویه حمل 
یکسره و حمل مستقیم به انبارها انجام می شود و برای تسهیل در حمل کالا ها از 

ظرفیت حمل و نقل ریلی و جاده ای بصورت همزمان استفاده می شود.

تصویب مبلغ 1۵4 میلیارد ریال 
تسهیلات به واحدهای تولیدی استان

تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس  من-  هرمزگان 
هرمزگان از مصوب شدن بیش از 1۵4 میلیارد ریال تسهیلات 
به واحدهای تولیدی و صنفی در کارگروه تسهیل استان خبر 

داد.
خلیل قاسمی در پانصد و نهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید استان که با ۲0 دستور کار آغاز گردید، به حمایت 
از واحدهای تولیدی، صنعتی و صنفی پرداخت و افزود: با رونق 
بخشیدن به این واحدها می توان زمینه تولید و همچنین اشتغال 
پایدار را در استان رونق بخشید.وی افزود: امیدواریم با کمک 
فرصت  از  بتوانیم  تولید  موانع  رفع  برای  اجرایی  های  دستگاه 
مشکلات  برخی  دلیل  به  که  واحدهایی  موجود  شغلی  های 
ظرفیت تولیدشان کاهش یافته حمایت کنیم و بتوانیم با کمک 
در  جدیدی  شغلی  فرصت  دارند  توسعه  امکان  که  واحدهایی 

استان بوجود بیاوریم.
کرد:  عنوان  استان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  دبیر 
دریافت  واحد   10 تسهیل  کارگروه  جلسه  نهمین  پانصدو  در 
 1 3واحد کشاورزی،  معرفی،   عامل  بانک های  به  تسهیلات 
واحد صنعتی و ۶ واحد صنفی به مسائل و مشکلاتشان بررسی 

و دستورات لازم صادر گردید.
***

آغاز ذخیره سازی بچه ماهی در 
قفس های پرورش ماهی شرکت 

آبزیان دشت مروارید

از آغاز ذخیره  هرمزگان من - معاون آبزی پروری شیلات هرمزگان 
سازی بچه ماهی در قفس های پرورش ماهی در دریای شرکت آبزیان 

دشت مروارید خبر داد.
مسعود بارانی گفت: طرح پرورش ماهی در قفس شرکت آبزیان دشت 
مروارید قشم در شهرستان قشم )منطقه ریگو( در عمق3۵متری دریا  
نقش  تواند  می  که  است  گرفته  قرار  تا خشکی  ۲کیلومتری  فاصله  و 
مهمی در ارتقای تولید ماهیان دریایی پرورش یافته در قفس شیلات 

استان داشته باشد.
وی افزود:این طرح در فاز نخست با چهار قفس 1۲۵تنی به ظرفیت 

۵00تن به بهره برداری رسیده است.
بارانی خاطر نشان شد: تعداد 300هزار قطعه بچه ماهی سی باس در دو 
قفس از قفس های این طرح ذخیره سازی شد.وی افزود: با تلاش های 
صورت گرفته ظرف ماه آینده دو قفس دیگر نیز ذخیره سازی می گردد.
گذاری  سرمایه  اینگه  بیان  با  هرمزگان  شیلات  پروری  آبزی  معاون 
انجام شده تاکنون ۲00میلیارد ریال بدون دریافت تسهیلات بانکی بوده 
است.بارانی یاد آور شد: بخشی از محصول  تولید شده به بازار داخلی و 

بخش دیگر صادر خواهد شد.
***

افزایش ۵۰ درصدی توان تولید آب 
شیرین کن های نیروگاه بندرعباس

هرمزگان من -  مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از افزایش ۵0 درصدی 
توان تولید آب شیرین کن های این نیروگاه تولید خبر داد.

حسین سلیمی در جمع خبرنگاران، عنوان کرد: برای بر طرف کردن 
 MED_TVC نوع   در آب شیرین کن های  آب  تولید  مشکلات 
مورد  مقطر  آب  تولید  وظیفه ی  نیروگاه  در  نوع  این  از  واحد  سه  که 
در  دارند  عهده  بر  را  بندرعباس  حرارتی  نیروگاه  بخار  واحدهای  نیاز 
انجام شده توسط  از بررسی های  پی کاهش ناگهانی تولید آب، پس 
متخصصین این نیروگاه برای واحد های شماره 1 و شماره 3 ، برنامه 
پرسنل  توسط  و  ریزی شد  برنامه  موجود  رفع مشکلات  کاری جهت 
با  ممکن  زمان  کوتاهترین  در  و  روزی  شبانه  طور  به  نیروگاه  غیور 

موفقیت انجام شد.
شویی  اسید  شامل   1 شماره  کن  شیرین  آب  واحد  اینکه  بیان  با  وی 
واحد، سرویس نازل های آب پاش، ترمیم هدر آب پاش افکت چهار، 
 3 شماره  کن  آبشیرین  کرد:  تصریح  است،  فیلتر  خروجی  ولو  تعوض 
شامل سرویس نازل های آب پاش، سرویس فیلتر، تعویض ولو ورودی 
فیلتر است.سلیمی با بیان اینکه انجام اسید شویی به دو منظور انجام 
شده است، خاطرنشان کرد: اول به منظور حذف رسوبات تشکیل شده 
بر روی لوله های افکت ها که مانع تبادل حرارت و در نتیجه کاهش 
تولید آب شیرین کن می شدند و دوم به منظور تمیز شدن سطح لوله 
آب  این  روی  بر  اجرا  حال  در  تعمیراتی  کار  شرایط  محیا شدن  و  ها 

شیرین کن است
کارکنان تلاشگر  به همت  اضافه کرد:  بندرعباس  نیروگاه  .مدیرعامل 
بهره برداری شیمی و اداره تاسیسات مکانیک در شرایط سخت کاری 
و آب و هوایی و همچنین دمای بالای افکتهای آبشیرین کن و محدود 
بودن تعداد نفرات با توجه به شرایط بیماری منحوس کرونا، با انجام 
موفق تعمیرات مذکور بخش عمده ای از مشکلات تولید آب برطرف 
گردید.لازم به ذکر است این افزایش تولید در روند تولید واحدها تاثیر 

به سزایی دارد.

خبر

معاون سازمان صمت هرمزگان: 

۷۹۵ واحد تولیدی با اشتغالزایی 
بیش از 26 هزار نفر در هرمزگان 

فعال است

هرمزگان من - معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان اظهار کرد: خبرنگاران با تلاش شبانه روزی روایت گر اتفاقات 
آگاهی  رسالت  فعلی،  شرایط  به  توجه  با  و  هستند  جامعه  شیرین  و  تلخ 

بخشی و روشنگری را در سطح جامعه بر عهده دارند.
ایوب رحیمی با تبریک روز خبرنگار افزود: در طول سال یک روز را بنام 
آنها نام گذاری می کنند که به نوعی فرصتی برای تقدیر از زحمات آنها 

که در راستای تهیه خبر تلاش می کنند فراهم می شود.
معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان ادامه داد: با 
وجود شرایط آب و هوا و گرمای طاقت فرسای استان هرمزگان و شیوع 
از هدفی و  آنها  آنها روا می شود،  بیماری کرونا و ناحقی هایی در حق 
مسئولیتی که در قبال جامعه دارند غافل نمی شوند و با وجدان بیدار در 

همه حال اهدافشان را دنبال می کنند.
وی ابراز کرد: مجموعه صنعت و معدن به تلاش خبرنگاران واقف است 
اطلاعات  و  اخبار  ارائه  جمله  از  ای  زمینه  هر  در  کمک  گونه  هر  از  و 

فروگذار نمی کند.
رحیمی تصریح کرد: حوزه صنعت، حوزه پرکاری از نظر تولید و اشتغال 
است و به نوعی به عنوان پروژکتوریست که باید در همه حال روشن باشد 
درحال  کرد:  عنوان  کند.وی  روشن  را  تولید  واحدهای  تمام  نورش  با  و 
حاضر 7۹۵ واحد فعال در استان داریم که میزان اشتغال این تعداد واحدها 
۲۶,۸43 نفر و ارزش کل سرمایه گذاری در این واحدها ۲۹۵ هزار میلیارد 

است.
معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان خاطرنشان 
کرد: با توجه به شعارهای ابتدایی چندسال اخیر و خصوصا شعار امسال 
مقام معظم رهبری که به تولید، پشتیبانی و مانع زدایی اختصاص داشت، 
ما از ابتدای سال سه هدف عمده از جمله؛ افزایش ظرفیت تولید، احیای 
واحدهای راکد که پیشرفتی در حوزه اشتغال و تولید را در استان فراهم 

می کند و حفظ وضعیت تولید را در راستای کار خود قرار دادیم.
ابتدای  با چالش هایی مواجه می شویم، در  به گفته وی در طول سال 
تولید  روند  در  کندی  سبب  نوعی  به  که  داشتیم  را  برق  چالش  امسال 
سطح  در  که  بزرگی  صنایع  واحدهای  در  تولید  داد:  ادامه  شد.رحیمی 
با  که  دارد  وجود  آلومینیوم  و  فولاد  تولید  واحدهای  جمله  از  استان 
توجه به چالش برق ما با مدیریت صحیح و جلساتی که برگزار شد و با 
رهنمودهای استاندار و پیگیری وزارت صنعت و معدن و هماهنگی وزارت 
نیرو توانستیم تا حدودی برق موردنیاز دستگاه ها و ماشین آلات تولید 

فولادسازی خصوصا کارخانه سیمان را به چرخه مدار برگردانیم.
سال  چهارماه  نسبت  به  امسال  چهارماه  در  فولاد  تولید  در  گفت:  وی 
تولید آهن اسفنجی 1۵ درصد رشد، در  قبل ۲3 درصد رشد داشتیم در 
شمش آلومینیوم ۲ درصد و در گندله 300 درصد رشد داشتیم.معاون امور 
صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان اظهار کرد: همچنین در 
حوزه تولیدات صنایع غذایی، دارویی و بهداشتی، ۲4 درصد رشد داشتیم 
که سبب  است  ماسک  و  الکل  تولید  واحدهای  احیای  آن  از دلایل  که 
افزایش و تغییرات رشد شد. و در تولید صنایع معدنی رشد 13 درصدی 

را شاهد بودیم.
پشتیبانی  با  رابطه  در  ما  به شعار سال عملکرد  توجه  با  اشاره کرد:  وی 
ها و مانع زدایی ها، از سال قبل مرکز فوریت های شبانه روزی در رفع 
موانع تولید در سازمان صنعت و معدن اجرا شد که به نوعی این مرکز 
همه روزه پیگیر مسائل و مشکلات درخواستی واحدهای تولیدکننده چه 
خصوص  در  است.رحیمی  ای  سامانه  چه  و  فیریکی  حضور  صورت  به 
ارگان  تمام  که  بوده  دلیل  این  به  گفت:   موضوع  این  ساماندهی شدن 
های نظارتی قادر هستند که پیگیر روند بررسی این مشکل را تا لحظه 

ای که نتیجه دهند باشند
.وی با اشاره به اینکه وظیفه دیگر حوزه صنعت و معدن صدور مجوزها 
و اصلاح و تمدید مجوزهای پروانه بهره برداریست بیان کرد: در صدور 
و تمدید پروانه بهره برداری بیش از ۹4 درصد رشد را به ارزش سرمایه 
گذاری بیش از چهار هزار درصد شاهد بودیم، همچنین در اشتغال ایجاد 
امور صنایع  داشتیم.معاون  رشد  قبل  نسبت سال  به  فروش 100 درصد 
سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان در خصوص هدف دوم ادامه 
داد: در احیای واحدهای تولیدی در سال قبل، 44 واحد تولیدی را احیا 
کردیم که مهمترین آن تولید الکل بود که نیاز به استان های دیگر در 
تولید آن بود، این نیاز کاهش یافت و اکنون مشکلی از لحاظ تولید الکل 

در استان نداریم.
وی ابراز کرد: مهمترین واحدی که در سال 1400 پیگیر آن هستیم واحد 
پترو صنعت گامرون است که علی رغم پیگیری های سال قبل، امسال 

به نتیجه خواهد رسید.
ماسک،  تامین  و  موردنیاز  مواد  افزود:  کرونا  خصوص  در  رحیمی 
موادضدعفونی و الکل با توجه به رایزنی هایی که از طریق سازمان در 
خصوص احیای واحدها انجام شد؛ پنج واحد تولید ماسک که تولید امسال 
آن بیش از شش میلیون عدد ماسک بوده و مواد ضدعفونی که میزان 
تولید  لیتر  نیز ۲37 هزار  الکل  و  لیتر  ماه سال سی هزار  تولید در چهار 

شده است.
تعداد  کرد:  تصریح  سازمان  این  چهارماهه  عملکرد  خصوص  در  وی 
اشتغال  با  صنعتی  واحد  چهارده   ،1400 سال  در  که  احیاشده  واحدهای 
1۲3 نفر و سرمایه گذاری ۶۵ هزار میلیون ریال بوده که به چرخه تولید 

برگشتند.
رحیمی همچنین در خصوص اقدامات مهمی که از سال ۹۹ تا اکنون در 
از طرح توسعه شرکت  ادامه داد: بهره برداری  انجام شده  بخش صنایع 
پالایش نفت بندرعباس، صدور پروانه بهره برداری این شرکت با افزایش 

سرمایه ۲۸ هزار میلیارد ریال و اشتغال دوهزار و پونصد نفر بوده است.
برداری رسیدن دو کارخانه کنسانتره  به بهره  وی اضافه کرد: همچنین 
و  فولاد  زنجیره  تکمیل  راستای  در  ایرانیان  کاوش  پدیده  آهن  سنگ 
پیگیری و اجرای برنامه های توسعه و تعمیق ساخت داخل صورت گرفت.

معاون امور صنایع سازمان در خصوص تعمیق ساخت داخل خاطرنشان 
کرد: قبلا اطلاعی از توانمندی های ساخت داخل نداشتیم اما با همتی که 
در وزارت صنعت و معدن صورت گرفت، سامانه ای تحت عنوان توانیران 
راه اندازی شد که در تمامی واحدهای تولیدی قطعات و تجهیزات موردنیاز 

را استعلام می گرفت.
وی از حمایت صنایع بزرگ استان که در موضوع کرونا همیار و همراه ما 

برای تامین مواد اولیه و .. بودند قدردانی کرد.
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 بدهی تعاونی مرزنشینان بخشیده می شود
مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان:

هرمزگان من- مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور به همراه اعضای کمیسیون عمران مجلس شورای 
و  بررسی  را  بستک  به  چارک  از  آبرسانی  روند  اسلامی 

تصمیمات لازم اتخاذ کردند. 
و  آب  مهندسی  شرکت  مدیرعامل  جانباز  حمیدرضا 
طرح  احداث  روند  از  بازدید  از  پس  کشور  فاضلاب 
آبرسانی از چارک به بستک در نشست مشترک اعضای 
و جناح  بستک  اینکه  بیان  با  کمیسیون عمران مجلس 
نیازمند اقدمات ماندگار و پایدار است، افزود: برای رفع 
کم آبی بستک اقداماتی انجام شده اما آنچه به پایداری 
آب این شهرستان کمک می کند، اتمام خط انتقال آب 
از بندر چارک به بستک است که عملیات اجرایی آن با 

اعتبار 2۵۰ میلیارد تومان در حال انجام است.
وی افزود: این خط انتقال به طول ۷۰ کیلومتر در حال 
احداث است که به دلیل ارتفاع از سطح دریا می بایست 
پمپاژ شود.مدیرعامل شرکت مهندسی  در چهار مرحله 
آب و فاضلاب کشور با بیان اینکه این پروژه در سازمان 
برنامه و بودجه ردیف ندارد از اعضای کمیسیون عمران  
مجلس شورای اسلامی خواست برای تسریع در آبرسانی 
نظر  در  آن  برای  مشخصی  ردیف  بستک  شهرستان  به 
دو  مردم  شرب  آب  تامین  برای  داد،  ادامه  وی  بگیرند. 
شهر جناح و بستک و ۳9 روستا احداث آب شیرین کن 
است.جانباز  کار  دستور  در  چارک  مکعبی  متر  هزار   8
و  جناح  و  بستک  به  آبرسانی  سامانه  اینکه  به  اشاره  با 
گفت:  است،  شده  تعریف  جزء  دو  در  مسیر  روستاهای 
که  کند  می  تامین  نیرو  وزارت  را  آن  های  هزینه  همه 

مناقصه آن نیز انجام شده است.
وی ادامه داد، از مجموع ۷۰ کیلومتر خط انتقال آب از 
انجام شده است که  به بستک، ۱۵ کیلومتر آن  چارک 
خوشبختانه در جلسه با اعضای کمیسیون عمران مجلس 
قرار  نمایندگان عضو  و  این کمیسیون  و حمایت رئیس 
شد سه روش تامین اعتبار مالی این پروژه مورد بررسی 

و عملیاتی شود.
به گفته مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، 
با مذاکرات انجام شده در این نشست راهکارهای تامین 
اعتبار از محل سرمایه گذاری بانکها، اعتبارات مدیریت 
بحران و .. پیشنهاد شد که بزودی تصمیم گیری نهایی با 

حمایت کمیسیون عمران مجلس صورت خواهد گرفت.
وی گفت: عزم وزارت نیرو بر این است که پروژه مذکور 
در زمان کوتاه به سرانجام برسد و مشکلات کمبود آب 
ناشی از خشکسالی و تغییر اقلیم از طریق شیرین سازی 
آب دریا مرتفع شود.همچنین رضایی رئیس کمیسیون 
عمران مجلس شورای اسلامی نیز در این نشست گفت: 
مقدمات انتقال آب از دریا پس از شیرین سازی به بستک 
تسریع  برای  ولی  است  شده  بسته  نیز  قرارداد  و  انجام 

نیازمند اعتبار ویژه است.
کمیسیون  اعضای  مشترک  نشست  در  وی،  گفته  به 
عمران مجلس و دست اندرکاران آبفا، راهکارهای مختلف 
مورد ارزیابی قرار گرفت و نهایتا به سه پیشنهاد رسیدیم 

که در در کمیسیون عمران با دعوت از رئیس مدیریت 
بحران، رئیس برنامه و بودجه و مدیرعامل آب و فاضلاب 
فراهم  پروژه  این  به  مالی  منابع  تزریق  مقدمات  کشور 

خواهیم کرد.
در ادامه این نشست امین قصمی مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه بستک منابع آبی بسیار 
محدودی دارد، افزود: در حال حاضر از طریق شش حلقه 
چاه در دشت لاورمیستان 8۰ لیتر بر ثانیه آب برداشت 
و به روستاهای و شهرهای شهرستان بستک پمپاژ می 
روستاها  در  بستک  جمعیت  درصد   8۰ افزود:  شود.وی 
ساکن هستند و این شهرستان هیچ منبع آب شیرینی 
چاه  بروی  کن  شیرین  آب  احداث  با  مجبوریم  و  ندارد 
ها مشکل تامین آب این مناطق را در کوتاه مدت حل 
کنیم اما به دلیل پیشروی آب های زیر زمینی به سمت 
شوری بیشتر، قابلیت تبدیل به آب شرب با استفاده از 

آب شیرین کن های موجود ندارند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان تنها راه نجات 

از  تامین آب بستک  شهرستان بستک را اجرای سامانه 
بندر چارک عنوان کرد و گفت: با کمک هایی که شرکت 
 ۱۵ حدود  است  کرده  کشور  فاضلاب  و  آب  مهندسی 
کیلیومتر در مناطق صعب العبور خط انتقال را اجرا کرده 

ایم و مخزن خط الراس نیز در حال اجراست.
و  اول  فاز  اضطراری،  فاز  سه  در  پروژه  این  افزود:  وی 
اضطراری حدود  فاز  در  است که  فاز دوم طراحی شده 
مند  بهره  شرب  آب  از  لنگه  شهرستان  در  روستا   ۱۴
خواهد شد. قصمی ادامه داد، در فاز اول، خط انتقال 2۰ 
کیلومتری در نظر گرفته شده است که با احداث آن آب 
به جناح خواهد رسید.وی اعتبار مورد نیاز برای فاز اول 

این پروژه را ۱۶۰ میلیارد تومان عنوان کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان افزود: با توجه 
به نگرانی کمبود آب بستک، بایستی این پروژه تا سال 
روستای   ۳9 بستک  و  جناح  بر  علاوه  و  تکمیل  آینده 

مسیر نیز از آب پایدار بهره مند خواهند شد. 
به گفته وی با تکمیل این طرح ۴۳ هزار نفر از جمعیت 
شرب  آب  از  نفر  هزار   ۷۵ حدود  طرح  افق  در  و  فعلی 
مردم  کرد،  تصریح  شد.قصمی  خواهند  مند  بهره  پایدار 
بستک با امید به تکمیل این پروژه نهایت همکاری با آب 
و فاضلاب داشته اند والان زمان آن رسیده تا برای این 

پروژه فکر اساسی کرد.
مردم غرب  نماینده  احمد جباری  این نشست  ادامه  در 
عمران  کمیسیون  اعضای  حساسیت  از  نیز  هرمزگان 
مجلس و مجموعه آب و فاضلاب کشور و استان در تامین 
خشکسالی  دلیل  به  گفت:  و  کرد  قدردانی  بستک  آب 
نگرانی ما برای تامین آب بستک هر سال بیشتر از سال 

های قبل می شود.
وی خواستار تعین تکلیف محل اعتبارات این پروژه شد 
و گفت: با توجه با حساسیتی که در تامین آب شهرستان 
بستک وجود دارد رقم مورد نیاز عدد بزرگی نیست و به 

راحتی می توان تامین کرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان :

 رفع تنش آبی بستک، تکمیل سامانه آبرسانی چارک به بستک است

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان:

 مصرف برق مدیریت نشود، خاموشی ها اعمال می شود

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان: 

سومین فروند کشتی حامل نهاده های دامی واردبندر شهید رجایی شد
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هفته نامه

• هرمزگان من -  سودابه امامی
عضو هیئت مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران هرمزگان 
گفت: خبرنگاران و اهالی هنر و فرهنگ استان هرمزگان 
قشر  ترین  کنارگذاشته  و  ترین  محجوب  ترین،  مظلوم 

جامعه  در استان هرمزگان هستند.
خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  الدینی  شمس  غلامعباس 
خبرنگاران  تمام  به  خبرنگار  روز  تبریک  با  من  هرمزگان 
و اصحاب رسانه استان اظهار کرد: من یک معلم هستم و 
شغل معلمی را از شغل رسانه ای جدا نمی دانم، چرا که 

هر دو در حوزه فرهنگ و مکمل همدیگرند.
این پیشکسوت رسانه ای استان افزود: با افتخار می توانم 
بگویم یک معلم رسانه ای هستم. این دو شغل توانسته در 
مسیر پیشرفت شغلی من در هر دو حوزه اثر گذار باشد و 

اثر آن بسیار مهم و چشمگیر است.
عضو هیئت مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران هرمزگان 
در خصوص اینکه برخی افراد رسانه، معلم هستند تصریح 
وارد  افراد  این  وقتی  زیرا  نیست  اتفاقی  این موضوع  کرد: 
سمت  به  ناخودآگاه  شوند،  می  پژوهش  و  تحقیق  حوزه 
رسانه کشیده می شوند. این افراد حتما به این موضوع فکر 
بیشتر در حوزه  برای موفقیت  اند که  دانسته  و  اند  کرده 
فرهنگ و آموزش و پرورش باید به حوزه رسانه ورود کنند.
وی اضافه کرد: من فکر می کنم کسانی که به عرصه رسانه 
وارد شدند ابتدا معلم بودند و بعد رسانه ای شدند؛ زیرا در 
جایی این خلا را دیده و حس کرده اند که می توانند با 
بردن سطح مطالعات شان، در  بالا  و  به حوزه رسانه  ورود 

حوزه آموزش و پرورش نیز موفق باشند.
شمس الدینی عنوان کرد: تقریباً در اوایل دهه هفتاد اولین 
مقاله من در هفته نامه سراسری امید جوان منتشر شد، 
و صاحب  مدیر مسئول  به  ندای هرمزگان  در  آن  از  پس 
هرمزگان  استان  در  دریایی  عطایی  غلامحسین  امتیازی 
 ۸۰ سال  در  جنوب  سفیر  نشریه  اینکه  تا  دادم  ادامه 
امروز  تا  جنوب  سفیر  شماره  اولین  از  و  شد  عرصه  وارد 
است  نشریه  این  شماره  و ششمین  و شصت  که ششصد 

ادامه دادم.
وی افزود: در حوزه خبرگزاری از سال ۱۳۸۸ با خبرگزاری 
را  خدا  امروز  و  داشتم  فعالیت  هرمزگان  استان  در  مهر 
شاکرم که سردبیر سه نشریه سفیر جنوب، نگین بندر و 
تجارت جنوب هستم. ضمن  استان،  اقتصادی  مجله  تنها 
و  استانی  مختلف  های  رسانه  و  ها  خبرگزاری  با  اینکه 
کشوری همکاری دارم و امروز فکر می کنم که حداقل به 

دست  آن  به  رسانه  حوزه  در  باید  که  معنوی  جایگاه  آن 
ترین  ابتدایی  همان  در  همچنین  ام.  رسیده  می آوردم 
قدمی که برای رسانه برداشته ام هرگز نگاهم به رسانه نگاه 

منفعتی و مالی نبوده است.
عضو هیئت مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران هرمزگان 
هرمزگان  استان  در  خبرنگاری  وضعیت  خصوص  در 
به  توجهی  که  ای  است جامعه  این  من  اعتقاد  کرد:  ابراز 
پیشرفت  و  توسعه  به  هرگز  باشد  نداشته  فرهیختگانش 

نمی رسد.

وی تصریح کرد: شاید امروز، یکی از دلایل عقب ماندگی 
حوزه  در  ما  فرهیختگان  به  توجهی  بی  هرمزگان،  استان 
خبرنگاران  دلیل  همین  به  است  رسانه  و  هنر  فرهنگ، 
ترین،  مظلوم  هرمزگان  استان  فرهنگ  و  هنر  اهالی  و 
محجوب ترین و کنارگذاشته ترین قشر جامعه در استان 
و مظلومیت  بر محرومیت  دلیلی  این  و  هرمزگان هستند 

استان هرمزگان است.

دستگاه  مدیران  امیدوارم  افزود:  ادامه  در  الدینی  شمس 
گیران  تصمیم  سیاسی،  متولیان  هنری،  و  فرهنگی  های 
که  برسند  باور  این  به  ما  فرهنگ  و  مذهب  دین،  عرصه 
تنها راه توسعه جامعه، توجه به فرهیختگان حوزه فرهنگ 

و رسانه است.
من  رسانه ای  کار  دهه  سه  تجربه  کرد:  خاطرنشان  وی 
استان  مدیران  هرگز  متاسفانه  که  است  رسیده  اینجا  به 
نه  و  بودند  نه  خبرنگار  نام  اعتلای  دنبال  به  هرمزگان 
حوزه  به  آنها  نگاه  که  امیدوارم  باشند،  که  اند  خواسته 
اطمینان   : کرد  تاکید  .وی  کند  تغییر  رسانه  و  فرهنگ 

دارم که با تغییر نگاه ها به حوزه فرهنگ و رسانه ، آینده 
خبرنگاران استان هرمزگان روشن خواهد بود.

عضو هیئت مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران هرمزگان 
در خصوص اختلاف در حوزه رسانه بیان کرد: اختلاف در 
حوزه رسانه ناشی از تمامیت خواهی عده محدودی در این 
به دنبال  بزرگان آن  حوزه است، در هر شغلی زمانی که 
کسب قدرت، ثروت و شهرت باشند سعی می کنند دیگران 
از  را  خودخواهی  و   غرور  منیت،  این  هرگاه  و  نبینند  را 
اختلافات  این صنف روشن است و  آینده  خود دور کنند 

به حداقل می رسد.
تمامیت خواهی  از  دست  گروه،  این  اگر  کرد:  اظهار  وی 
بردارند و فکر کنند که همه ما رسانه ای هستیم، در یک 
جبهه و مسیر حرکت می کنیم و باید به یکدیگر احترام 
بگذاریم اختلافات حل خواهد شد، اما اگر این نگاه برداشته 

نشود این اختلافات ریشه کن نخواهد شد.
شمس الدینی ابراز کرد: تقاضایی که از همکاران خوبم در 
احترام  همدیگر  شغل  به  که  است  این  دارم  رسانه  حوزه 
بگذارند چرا که هیچ کس دیگری در بیرون از صنف ما به 
ما احترام نخواهد گذاشت مگر این که ما احترام گذاشتن 
این  اگر  قطعا  که  کنیم  شروع  خودمان  از  را  همدیگر  به 

اتفاق بیفتد اختلافات ما نیز تمام خواهد شد.
این  متاسفانه  کرد:  اضافه  اختلافات  این  در خصوص  وی 
استان  رسانه  توسعه  استان،  توسعه  به  لطمه  اختلافات 
این  پایان  به  روزی  امیدوارم  است  زده  رسانه  اهالی  و 

اختلافات نزدیک شویم.
عضو هیئت مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران هرمزگان 
برای  راه  این  در  که  کسانی  خاطر  و  یاد  کرد:  تصریح 
اند  گذاشته  را  خود  جان  توسعه،  و  آزادی  دموکراسی، 
و  فکری  جمود  تحجر،  مقابل  در  که  کسانی  همچنین  و 

استبداد اندیشه ایستادگی کرده اند را گرامی می دارم.
به  ما  همه  که  برسد  روزی  کنم  می  آرزو  داد:  ادامه  وی 
اهمیت و جایگاه رسانه پی ببریم، روزی که فرهنگ احترام  
به رسانه در جامعه نهادینه شود آن روز عید بزرگ ما در 
حوزه رسانه است و مادامی که این اتفاق نیفتد توسعه ای 

نیز اتفاق نمی افتد.

• هرمزگان من - سمانه کمالی باغستانی
باید  خبرنگاران  گفت:  هرمزگان  خبر  مسئول  مدیر 
استقلال کاری خود را از هر نوع وابستگی حفظ کنند و  

رسانه را فقط در خدمت مردم قرار دهند. 
خبرنگار  با  اختصاصی  گوی  و  گفت  در  نظری  علی 
هرمزگان من با گرامی داشت روز خبرنگار افزود: قراردادن 

رسانه در در جهت منافع اشخاص، گروه ها و نهاد ها و یا 
هر نوع وابستگی،  رسالت اصلی خبرنگار را تحت شعاع 
با  باشد.وی  ها  واقعیت  راوی  نمی تواند  و  دهد  می  قرار 
اشاره به سابقه فعالیت خود اظهار کرد: از سال ۱۳۷۸ به 
عرصه خبری ورود کردم و شروع کار و اولین گام فعالیتم 
بود.  هرمزگان  ندای  روزنامه  موفق  تجربه  یک  عنوان  به 
همچنین در همان دوره با چندین رسانه کشوری به شکل 
خبرنگار افتخاری همکاری داشتم که این تجربه توانست 
مسیری را فراروی من قرار دهد تا در ادامه، این فعالیت 

را به شکلی حرفه ای تر دنبال کنم.
وضعیت  خصوص  در  هرمزگان  خبر  مسئول  مدیر 
خبرنگاران استان تصریح کرد: موانع زیادی برای فعالیت 
دارد  وجود  مستقل  و  ای  حرفه  شکل  به  خبرنگاران 

معیشت  و  رسانه  اقتصاد  بحث  آن  وجه  ترین  مهم  که 
خبرنگاران است. وی افزود: این وابستگی ها و نیازها قطعا 
مانع ایفای رسالت یک خبرنگار است و خبرنگار وابسته 

نمی تواند مطالبه گر باشد. 
هم  کشور  کل  در  رسانه  اوضاع  البته  داد:  ادامه  نظری 
میزان  هرمزگان  استان  در  اما  است  صورت  همین  به 
و  سیاسی  مختلف  های  بخش  به  ها  رسانه  وابستگی 
اقتصادی و اداری محسوس و رسانه ها عمدتا در خدمت 
در  نیز  رویکردهایشان  بیشتر  و  هستند  خاص  مقاصد 
جهت گرداندن چرخ نشریه شان است. همین محدودیت 
ها و وابستگی های شدید مالی و اقتصادی سیمای خوبی 
را از وضعیت رسانه ای استان و کار حرفه ای خبری نشان 
نمی دهد و در یک کلام خبرنگار و رسانه در هرمزگان 

بیشتر در خدمت روابط عمومی ها هستند تا مردم.
رسانه  فضای  در  که  تاملی  قابل  پدیده  کرد:  اضافه  وی 
ای استان روز به روز در حال گسترش است قرار گرفتن 
است  ادارات  روابط عمومی  در جایگاه  برخی خبرنگاران 
که در بسیاری از مواقع حتی مدیران نیز از خواندن برخی 
چنین  از  و  مانند  می  متعجب   ... و  آمیز  اغراق  عبارات 

عباراتی ابراز برائت می کنند.

نظری در خصوص اختلاف در حوزه رسانه ها بیان کرد: 
اختلافات در بین رسانه ها امری طبیعی ست، اما اگر قرار 
باشد رسانه و خبرنگار به خودش مشغول شود باید این 
که  رسالتی  ایفای  جای  به  یعنی  بگذارد،  کنار  را  حرفه 

دارد، مشغول خود و اختلاف درون صنفی باشد.
نبود یک مرجع  و  اختلافات  به  دامن زدن  به گفته وی 
مورد قبول برای حل اختلافات سبب دور شدن از رسالت 
و حقیقت کار رسانه می شود و اصولا این نوع اختلافات 
عمومی  عرصه  به  را  آن  که  دارد  ارتباطی  چه  مردم  به 
بکشانند و با تیترهایی علیه همدیگر وقت مردم را بگیرند.

مدیرمسئول خبر هرمزگان ابراز کرد: درگیر شدن رسانه 
ها با همدیگر قدرت و اثر گذاریشان را کم می کند و قطعا 
در چنین فضایی وقت و انرژی و توان رسانه ها در جهت 

پاسخ دادن به یکدیگر صرف می شود.
وی در پایان ضمن تبریک روز خبرنگار خاطرنشان کرد: 
توجه به نیازهای خبرنگار و حمایت از جایگاه شغلی آن و 
همچنین حمایت از رسانه ها می تواند راه را برای انجام 
فعالیت های مستقل خبری باز کند و اگر این مهم محقق 
نشود رفته رفته یک خبرنگار به خبر نویس روابط عمومی 

ها تبدیل می شود و رسانه نیز به بولتن ادارات.

یک  فعال رسانه ای در گفت و گو با هرمزگان من مطرح کرد: 

بی توجهی به فرهیختگان، از دلایل عقب ماندگی هرمزگان
 

 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان: 

کشور نیازمند تعطیلی مطلق 
دوهفته ای است

علوم  دانشگاه  -رئیس  من  هرمزگان 
هفته  دو  گفت:  هرمزگان  پزشکی 
تعطیلی مطلق در کشور واقعا نیاز است، 
دو هفته ای تعطیلی کامل که ترددها به 
شود  اعمال  شدید  کنترل  و  برسد  صفر 
نه دوهفته ای که مردم عازم سفر شوند. 

نشست   سومین  در  فرشیدی  حسین 
و  استانی  رسانه های  با   ۱۴۰۰ سال 
کشوری ضمن تبریک روز خبرنگار اظهار 

کرد: از شهروندان خواهش می کنم برای سلامتی خود، همراهان و کسانی که 
برای عزاداری محرم تجمع می کنند، تمامی پروتکل ها را رعایت کنند و حتی 

المقدور از تجمعات غیر ضروری بپرهیزند.
روزه  چند  این  در  ها  دستورالعمل  رعایت  عدم  شاهد  متاسفانه  افزود:  وی 
دو  است،  نیاز  واقعا  کشور  در  مطلق  تعطیلی  هفته  دو  هستیم،  مراسم ها  در 
هفته ای تعطیلی کامل که ترددها به صفر برسد و کنترل شدید اعمال شود نه 

دوهفته ای که مردم عازم سفر شوند.
باید  کرد:  اضافه  است،  ضرورت  یک  بیماری  زنجیره  قطع  اینکه  بیان  با  وی 
دانشگاه  شود.رئیس  محدود  پروازها  حتی  و  استان  به  غیرضروری  ترددهای 
علوم پزشکی هرمزگان با اشاره به اینکه  به طور میانگین، روزانه ۵۰ تخت به 
بیماران کرونایی اختصاص داده ایم، اضافه کرد: سوش دلتا حتی در فضای باز 

و استفاده از یک ماسک می تواند باعث آلودگی فرد شود.
باز هستیم،  وی خاطرنشان کرد: نگران تجمع های عزاداری حتی در فضای 

متاسفانه در دو هفته اخیر، روزانه باعث افزایش فوتی های زیادی بوده ایم.

باغ شهرمن کجاست؟؟

احتمال  به  و  است  افرین  نفرت  عموما  زیرا  است  دشواري  کار  گري  مطالبه 
زیاد تلاش میشود همیشه در حاشیه قرارت دهند ،مسولین ضعیف به شدت 
از مطالبه گران ترس دارند وحس خوبي نسبت به افراد مطالبه گر ندارند انها 
بار تنبلي و نداشتن تعهد و تخصص را به دوش مي کشند و همواره در دام 
احساسات و بازي قدرت مي افتند  و مطالبه گران را متهم به توهین و افترا 

و نشر اکاذیب مي کنند
شوراي شهر به عنوان یک شوراي مستقل اگر نتواند عملکرد خوبي داشته باشد 
قطعا شهر در هر مقوله اي دچار مشکل میشود متاسفانه شوراي شهر هنوز 
متوجه این مساله نیست که شوراي یک شهر است و فقط شوراي شهرداري 

نیست این مسولیت بسیار سنگین و مهم است
باعث  شهر  شوراي  به  دفاع  قابل  رزومه  بدون  و  تجربه  کم  افراد  ورود  گاها 
مشکلات بزرگي میشود خصوصا اگر این افراد به حد اکثري در شوراي شهر 
گردابي  در  را  میتواند شورا  توسعه  و  مردم  و  از شهر  ناکافي  برسند شناخت 

بیندازد که دامن شهر را هم فرا بگیرد 
شوراي مستقل روي جناح و باند و لابي و سفارش کار نمیکند بلکه بر اساس 
یک باور درست شفاف همه مسایل را با موکلین خود در میان مي گذارد وقتي 
منتشر  یا گزارش  یا مصاحبه  برنامه  راه یک  ابتداي  در  از جلسات یک شورا 

نشده ته ماجرا کاملا مشخص است که قرار است چه فاجعه پنهاني رخ دهد
و  بحث  جلسات  تاملات  از  مستند  و  باشد  داشته  عمومي  روابط  باید  شورا 
مردم  به  اطلاعات  دادن  از  شورا  ترس  بدهد  مردم  به  اطلاعات  گفتگوهایش 
یعني غیر تخصصي بودن عده اي از افراد در این جلسات  و این مساله یک 
اسیب بزرگ در شوراهاي شهرستانهاست که مردم مطالبه گر نیستند و شورا 

را به حال خود رها میکنند
انوقت  نمیشود  داده  مردم  به  اطلاعاتي  هیچ  شهر  یک  شهردار  انتخاب  براي 
چگونه مسایل مالي در چهار سال پیش رو در یک شهرداري و شورا شفاف 
میشود و ان را اطلاع رساني یا گزارش مي کنند،نفس این کار فساد سازاست 

و اولین قدم براي مبارزه با فساد شفاف بودن است 
قطعا انتخاب یک شهردار ضعیف با هدف ایجاد شکاف در شوراي شهر از بیرون 
هدایت میشود و کساني در پشت پرده اعضاي شورا را مدیریت میکنند ،زیر ا به 
اندازه کافي تجربه و اهداف بزرگ در جلسات انها دنبال نمیشود وقتي براي یک 
شهرستان در حد دهستان و روستا تصمیم گیري شود تکلیف شهر مشخص 
است بي هویتي دامن ان را میگیرد و میدان مرکزي شهر شبیه فلان میدان در 

فلان کشور عربي  یا اروپایي میشود
وقتي هویت از شهر حذف شود درختان بي سرانجام و بي ثمر در شهر کاشت 
میشود ساختمانهاي افتضاح  و کج و کوله ساخته میشود و شهردار نمیداند 
باید خوب رشد کند بي هویتي  که شهر هویت فرهنگي یک منطقه است و 
یک شهر یعني بي هویتي مردم ان شهر این بي هویتي انچنان زیاد میشود که 
فرزندان ما با زبان مادري خود سخن نمیگویند شاید کمي مساله خنده دار 

باشد اما در بلند مدت اتفاق خواهد افتاد 
این همه ولنگاري ناشي از نگاه غیر تخصصي به شهر است که ان را فقط یک 
مکعب  مربع یا مستطیل میبینیم که باید داخلش را از هر چیزي پر کرد و اسم 
ان را شهر گذاشت رودان ما باغ شهر بزرگي بود که امروز به گورستاني بزرگ 
تبدیل خواهد شد تمام باغات و درختان مرکز شهر و محلات نزدیک به شهررا 
خشک کردند به بهانه کم ابي و کسي صدایش در نیامد حیف از ان همه سر 
سبزي و طراوت که بر باد رفت لور چندین ساله محله خشورگي را قطع کردند 
و جاده کشیدند سگ کشي در شهر را انداختند و شهر را کنوکارپوس کاشتند 
اگر شهردار پیشین همین چند بلوار را نارنج و نخل نمي کاشت امروز رودان 
کشور گونه هاي بي خاصیتي از درختان بود که مردم اسم ان را هم نمیدانند 
حال براي احیا و حل همین مسایل هم عده اي مخالفت خود رادارند نشان 
میدهند و با تعصب هاي پوچ و بي سر انجام به دنبال تکرار اشتباهات گذشته 
هستند. اعتماد به افرادي که در جهت توسعه شهر گام بلندي نمیتوانند بردارند 
به ضرر همه شهروندان است  اینجا نکته اي هست که ایا رودان با این بازیهاي 
تفاسیر در چند سال  این  با  باشد  براي زندگي  نما میتواند یک شهر  رو ونخ 
تخلیه خواهد شد چون  کاملا  روبرو شود  ابي  با مشکل کم  اگر  رودان  اینده 
امروز رودان جز باغات و کشاورزي چیزي براي عرضه در محیط شهري ندارد 
اگر دارد نشان دهند و کساني که مدعي توسعه شهر  هستن پاسخ گو باشند 

وقتي به ساده ترین شکل ممکن در شهر درختان را خشک میکنند و نخلستان 
را به اتش میکشند و کسي دم نمیزند چگونه مدعي هستیم دلسوز شهریم و 

تصمیم درست را مي گیریم

خبـر

یادداشت

شهردار منطقه سه بندرعباس خبر داد:

آغاز ساخت سردیس مفاخر 
استان در بندرعباس

هرمزگان من - شهردار منطقه سه بندرعباس از ساخت و نصب سردیس 
مفاخر استان خبر داد و گفت: در اولین مورد، سردیس مرحوم منصور نعیمی 

نصب شده است.
مجتبی سلیمی در این ارتباط اظهار کرد: یادآوری نسبت به مفاخر استان و 

نقش و جایگاه آنها در حوزه های فعالیتشان، یکی از ضروریات است.
وی با تاکید براینکه شهروندان و آیندگان باید این بزرگان را بشناسند و روش 
زندگی آنها در کسب جایگاه اجتماعی و عمومی مورد توجه باشد، افزود: بر 
همین اساس، در این منطقه از مدیریت شهری قصد ساخت و نصب سردیس 

مفاخر استان را داریم.
ساخت  ارتباط،  این  در  داد:  ادامه  بندرعباس  سه  منطقه  شهرداری  مدیر 
استان  هنر  و  فرهنگ  عرصه  بزرگان  از  که  نعیمی  منصور  مرحوم  سردیس 

بوده، انجام شده است.
سلیمی گفت: این سردیس در ضلع جنوبی پارک شهید دباغیان نصب شده 

و سایر   سردیس ها نیز در همین موقعیت، نصب می شوند.
وی بیان کرد: قصد داریم با ساخت و نصب سردیس های متعدد از مفاخر همه 

بخش ها، این محل را، به گذر مفاخر استان تبدیل کنیم.
این مقام مسئول در انتها نیز عنوان کرد: سردیس مرحوم نعیمی در ابعاد یک 

متر در نیم متر و از جنس فایبرگلاس ساخته و نصب شده است.
***

2۵۰ نیمکت سنگی در محدوده 
منطقه یک بندرعباس نصب شد

از نصب و جانمایی  هرمزگان من - مدیر منطقه یک شهرداری بندرعباس 
۲۵۰ عدد نیمکت سنگی در معابر این منطقه خبر داد.

 مهدی رنجبری با اعلام این خبر عنوان کرد: طی هفته گذشته و به منظور 
پیاده،  عابرین  استراحت  بهتر  زمینه  فراهم سازی  و  مبلمان شهری  بهسازی 
تعداد ۲۵۰ نیمکت سنگی در محدوده خدماتی منطقه یک شهرداری نصب 
شده است. رنجبری افزود: نیمکت های نصب شده از جنس سنگ بوده و در 

معابر اصلی منطقه یک نصب و در اختیار شهروندان قرار گرفته است.
و  اهمیت  به  توجه  با  نیمکت ها  این  کرد:  اظهار  ادامه  در  مسئول  این 
عمومی  فضاهای  در  مردم  به  خدمات  ارائه  و  رفاه  سطح  افزایش  ضرورت 
شهرداری  یک  منطقه  مدیر  است.  شده  نصب  یک  منطقه  معابر  در  شهر، 
رسالت  بلوار  در  سنگی  نیمکت های  این  نصب  کرد:  خاطرنشان  بندرعباس 
شمالی)حدفاصل میدان صادقیه چهارراه بصیرت( بلوار امام خمینی)ره()حد 
فاصل پل رسالت تا بوستان خلیج فارس، مسیر رفت و برگشت(،  بلوار دانشگاه 

و بلوار مصطفی خمینی به اجرا درآمده است.
***

فضای نمایشگاهی بندرعباس آماده 
پذیرش بیماران کرونایی شد

هرمزگان من -  فضای برگزاری نمایشگاه های هرمزگان در بندرعباس آماده 
بحران  مدیریت  مدیرکل  گفته  به  که  فضایی  شد.  کرونا  بیماران  پذیرش 
استانداری هرمزگان به محض رسیدن کپسول های اکسیژن خریداری شده 

در پایتخت می توان در صورت نیاز بیماران را در آن بستری کرد.
مرحله اول این فضا شامل ۱۰۰ تخت بیمارستانی می شود که حاصل نزدیک 
به ۶۰ ساعت فعالیت شبانه روزی است، آن هم در مکانی که برای کار دیگری 
بوده است.مهرداد حسن زاده با قدردانی ازهمکاری شرکت نفت ستاره خلیج 
فارس در راه اندازی این مجموعه گفت: اداره های مختلف در این کار نقش 
داشته اند، کف نامناسب سالن مورد استفاده توسط کف ساب های اداره کل 
فرودگاه های هرمزگان تمیز شد، ژنراتور برق توسط یکی از زیر مجموعه های 
وزارت نیرو در هرمزگان تامین شد، تجهیزات سرمایشی تعمیر و یا سرویس 
شده اند و کارهای مختلفی انجام شده تا فضایی که برای برپا کردن غرفه های 

نمایشگاهی است تبدیل به محلی برای درمان بیماران شود.
حسن زاده افزود: پس از بخش دوم بخش سوم هم در این مکان راه اندازی 
می شود و در مجموع حدود ۷۰۰ تخت برای بستری بیماران کرونا در این 
مکان در اختیار دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان قرار می گیرد که احتمال نیاز 
برای استفاده از آنها پایین است اما برای مواقع اضطراری بایستی آماده باشند.

وی درباره آماده سازی بیمارستان ۲۰۰ تختخوابی نیروی دریایی ارتش گفت:  
نیروی دریایی ارتش تامین ۲ نیاز آب و برق را از استانداری هرمزگان خواسته 
است که آب یک روزه وصل شد و ۲ مگاوات برق موقت هم برای آن تامین 
شده است. وی افزود: قرار داد تامین برق پایدار بیمارستان ۲۰۰ تختخوابی 
نیروی دریایی ارتش هم منعقد شده که تا ۱۰ روز آینده به سرانجام می رسد.

به گفته وی اداره کل مدیریت بحران استانداری هرمزگان مشغول راه اندازی 
بیمارستان ۵۰ تختخواب خود است و علاوه بر آن بنا شده بنیاد برکت هم 

بیمارستان ۵۹ تختخوابی در بندرعباس راه اندازی کند.
مجموعه های  این  افزود:  هرمزگان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
به کمک دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان می آیند و در صورت  بیمارستانی 
نیاز می توان از سالن های مدیریت بحران استانداری هرمزگان هم برای ایجاد 
فضاهای بستری بیماران کرونایی استفاده کرد.حسن زاده اظهار کرد: شاید به 
استفاده از این فضاها نیاز نشود اما بایستی پیش بینی و آینده نگری داشت 

در زمان لازم بتوان استفاده کرد.

خبـر

مدیر مسئول خبر هرمزگان در گفت و گو با هرمزگان من؛  

خبرنگاران و اهالی هنر و فرهنگ 

استان هرمزگان مظلوم ترین، محجوب 

ترین و کنارگذاشته ترین قشر جامعه  

در استان هرمزگان هستند

روزی که فرهنگ احترام  به رسانه

 در جامعه نهادینه شود آن روز عید 

بزرگ ما در حوزه رسانه است

 در استان هرمزگان میزان وابستگی 

رسانه ها به بخش های مختلف سیاسی 

و اقتصادی و اداری محسوس و رسانه ها 

عمدتا در خدمت مقاصد خاص هستند 

و بیشتر رویکردهایشان نیز در جهت 

گرداندن چرخ نشریه شان است.

توجه به نیازهای خبرنگار و حمایت از
 جایگاه شغلی آن و همچنین حمایت از رسانه 

ها می تواند راه را برای انجام فعالیت های 
مستقل خبری باز کند و اگر این مهم محقق 
نشود رفته رفته یک خبرنگار به خبر نویس 
روابط عمومی ها تبدیل می شود و رسانه نیز

 به بولتن ادارات.

خبرنگار وابسته نمی تواند مطالبه گر باشد

   کوروش سلماني دهبارز


